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Aplaimots ar 
baložatkarību
Vairākos gadu tūk-
stošos visā pasau-
lē pārbaudīto atziņu, 
ka baložu audzēša-
na var kļūt par mūža 
mīlestību un vien-
laikus par tikpat ilgu 
atkarību, par pareizu 
atzinis un pieņēmis 
arī bijušais ventspil-
nieks Arnis Pāvelsons. 
Baložu audzēšanai un selekcijai vispiemēro-
tākais ir lauku gaiss un plašums, tāpēc tieši 
daudzkrāsainie dūdotāji-lidoņi bijuši galvenais 
iemesls, kāpēc viņš pirms divdesmit gadiem 
no pilsētas pārcēlies uz vecāku iegādātajām 
“Silkalnu”mājām Vārves pagastā un pakāpe-
niski izveidojis tur savu minizoo jeb SIA APZ, 
kurā tagad ir ap pieci simti apskatei pieeja-
mu putnu un dzīvnieku. Viskuplāk starp tiem ar 
divdesmit divu šķirņu apmēram 300 īpatņiem 
– tur, protams, ir pārstāvēta baložu dzimta. 

7. lpp.

Neskaitāmi ventspilnieki 8. martā pulcējās Dzirnavu 
laukumā, lai visi kopā stādītu sniegpulkstenītes. Šis 
skaistais pasākums Ventspilī tradicionāli iezvana 
pavasari, un arī laika apstākļi šogad mūs lutināja.  

Ventspilī krāšņi uzzied 
sniegpulkstenītes

S  
niegpulk s ten ī-
šu stādīšanas 
talka mūsu pilsē-
tā aizsākās 2014. 
gadā, un kļuvusi 

ļoti iemīļota ventspilnie-
ku vidū. Sniegpulkstenītes 
ar saviem baltajiem ziedu 
zvaniņiem pirmās iezvana 
pavasari, un varbūt tieši 
tādēļ ventspilniekiem šī 
dārzu mākslas  uzņēmu-
ma SIA “Galantus” sāktā 
tradīcija kļuvusi tik tuva. 
Turklāt sniegpulkstenīšu 
stādīšanas talkas rezultāts 
dod prieku ne vien vents-
pilniekiem, bet arī pilsētas 
viesiem. Laikam neatrast 
vēl kādu pilsētu Latvijā, 
kuras parkos un skvēros 
pavasaros tik krāšņi zied 
sniegpulkstenītes. 

Ik gadu sniegpulkstenīšu 
talkā piedalās arvien vai-
rāk ventspilnieku, un  aici-
na līdzi arī savus radinie-

kus vai draugus no tuvā-
kiem un attālākiem rajo-
niem. Jauka tradīcija, it 
īpaši, ja līdzi tiek ņemtas 
savām rokām izaudzētas 
sniegpulkstenītes. Taču arī 
tiem, kuriem pašiem stādu 
nebija, noskumt nenācās, 
jo viss talkai vajadzīgais 
bija pieejams turpat uz vie-
tas. Par to paldies jāsaka 
SIA “Galantus”, kas katru 
gadu pilsētai dāvina vairā-
kus simtus sniegpulkstenī-
šu stādu.

Pirmajos divos talkas 
gados ventspilnieki čakli 
stādīja sniegpulkstenī-
tes Reņķa dārzā, kurš divu 
gadu laikā tika papildināts 
ar teju 2000 sniegpulkste-
nīšu stādu ceriem. Savukārt 
2017. gadā par godu 
Latvijas simtgadei, ventspil-
nieki uzstādīja Ginesa rekor-
du, stādot sniegpulktenītes 
Sarkanmuižas pļavā. 

T  
urpat ieraugāmas 
arī ap piecpadsmit 
šķirņu vistas, vai-
rāki fazāni, papa-
gaiļi, Austrālijas 

zvirbuļi amadīni, meža un 
mājas pīles, zosis, mežā 
izglābtu pūču pāris, stār-
ķis, dzērve un citi spār-
naiņi, bet no četrkājai-
najiem var sastapt gan 
sesku, dekoratīvās žur-
kas  un trušus, gan peruā-
ņu pundurcūkas, ēzeļmei-
teni Mašu,  senos laikos 
Kurzemes piekrastē pie-
rasto piena devēju – zilo 
jeb jūras govi. Lai viesiem 
būtu labāk orientēties šeit 
ieraugāmās dzīvās dabas 

daudzveidībā, Arnis spe-
ciāli priekš viņiem saga-
tavojis putnu un dzīvnieku 
aprakstus. 

BLAKUS BALOŽIEM – 
ĪSTS MEŽA ZAĶIS!

“Protams, servisa un 
dzīvnieku mītņu ērtības ziņā 
“Silkalni”nevar līdzināties 
Rīgas Nacionālajam zoolo-
ģiskajam dārzam, toties pie 
mums blakus trušiem būrī ir 
ieraugāms īsts meža zaķis, 
kādu, cik zinu, rīdzinieki 
centušies, bet savā zoo nav 
mācējuši uzturēt un sagla-
bāt,” Arnis piebilst ar lep-
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Pasaule cīnās ar “Covid-19”. 
Arī Ventspils slimnīca nodrošinās analīzes 
iedzīvotājiem ar aizdomām par inficēšanos

 turpinājums 5. lpp.

A  
nalīzes iedzīvotājiem ar aizdomām par inficē-
šanos ar “Covid-19” veiks arī piecas reģionā-
lās slimnīcas – Daugavpils reģionālā slimnīca, 
Rēzeknes slimnīca, Vidzemes slimnīca, Liepājas 
reģionālā slimnīca un Ziemeļkurzemes reģio-

nālā slimnīca. Kā informē Neatliekamās medicīniskās palī-
dzības dienesta (NMPD) direktore Liene Cipule, personas, 
kuras būs atgriezušās no “Covid-19” slimības uzliesmo-
juma skartajām teritorijām – Itālijas Japānas, Singapūras, 
Dienvidkorejas, Irānas, Ķīnas – un kurām būs vieglas elp-

Un vēl kāds atgādinājums. SPKC uzsver, ka veseliem cilvē-
kiem nav jālieto medicīniskā maska, lai sevi pasargātu no infi-
cēšanās ar “Covid-19” izraisošo koronavīrusu. Speciālisti uzsver, 
ka medicīniskās maskas lietošana profilaktiskos nolūkos rada 
viltus ilūziju par aizsardzību no inficēšanās, kā rezultātā cilvē-
ki nereti aizmirst par pareizas roku un respiratorās higiēnas 
ievērošanu.

NO CEĻOŠANAS LABĀK ATTEIKTIES
Viens no efektīvākajiem veidiem kā sevi pasargāt, līdz 

ar profilakses pasākumu ievēroša-
nu, ir atteikšanās no braucieniem 

Par pagājušā gada labāko un populārāko darba devēju 
Kurzemes reģionā kārtējo reizi atzīts uzņēmums SIA 
""Ventspils nafta" termināls", bet kā patīkams pārstei-
gums ir Ventspils uzņēmuma AS "Diāna" iekļūšana pašu 
labāko vidū, liecina "Top darba devējs 2019" kampaņas 
rīkotāju "CV-Online Latvia" apkopotā informācija.

""Ventspils nafta" termināls" – 
nemainīgi labākais darba 
devējs Ventspilī un Kurzemē

B  
alsošanā par 
Kurzemes reģio-
na darba devējiem 
piedalījās 42,8% no 
visiem responden-

tiem, kuri piedalījās plašajā 
aptaujā. Labākās darbavietas 
titulu titulu jau kārtējo reizi 
ieguva tieši SIA ""Ventspils 
nafta" termināls", par kuru 
nobalsoja 24,6% Kurzemes 
aptaujas dalībnieku. Jāatzīmē, 
ka tas ir vērā ņemams pieau-
gums, jo pērn aptaujā par šo 
uzņēmumu nobalsoja 19,5% 
respondentu, bet vēl pirms 
gada – tikai 15,2%. Interesanti 
atzīmēt, ka kopš šīs aptaujas 
sākuma tieši SIA ""Ventspils 
nafta" termināls" ir atzīts par 
labāko darbadevēju Kurzemē 
katru gadu.

Nākamajās trijās vietās ir 
trīs Liepājas reģiona uzņē-
mumi – SIA "Lauma Fabrics", 
kas ražo sieviešu apakšve-
ļu un ir veiksmīgs produkci-
jas eksportētājs uz ārvalstīm, 
būvniecības nozares viens 
no lielajiem spēlētājiem AS 
"UPB", kā arī SIA "Kurzemes 
Gaļsaimnieks".

Patīkams pārsteigums ir 
piektajā vietā esošā Ventspils 
uzņēmuma AS "Diāna" panā-
kums. Par šo uzņēmumu 
nobalsoja 4,3% no visiem 
Kurzemes aptaujas dalībnie-
kiem, tikai nedaudz atpa-
liekot no ceturtās vietas. 

Neviena cita Ventspils uzņē-
muma vai pašvaldības iestā-
des labāko vidū nav.

Absolūtajā vērtējumā SIA 
""Ventspils nafta" termi-
nāls" ierindojās dalītā 30. 
vietā, saglabājot pērn iegūtās 
pozīcijas.

No Ventspils uzņēmumiem 
Kurzemes reģionā iepriekšē-
jos gados labāko pieciniekā ir 
pabijis arī SIA "Ostas celtnieks" 
(2017), AS "Ventspils tirdznie-
cības osta" (2016, 2015, 2014, 
divus gadus pat otrajā vietā 
aiz SIA ""Ventspils nafta" ter-
mināls") un AS "Ventbunkers" 
(2015). Kā redzams, rekor-
dgads Ventspilij bijis 2015. 
gads, kad labāko piecinie-
kā bija pat trīs lieli Ventspils 
uzņēmumi.

Latvijas mērogā labā-
kā darba devēja statu-
su joprojām saglabāja AS 
"Swedbank", kuru spontāni 
kā pirmo iekārojamāko darba 
devēju minēja vairāk nekā 
6,4% no visiem aptaujas res-
pondentiem. Otrajā vietā ir 
AS "Accenture" Latvijas filiā-
le, kas pakāpusies par vienu 
vietu uz augšu. Trešajā vietā 
labāko darba devēju vidū ir 
SIA "Latvijas Mobilais tele-
fons", kas pakāpies par čet-
rām pozīcijām. Tālāk seko 
AS "Latvenergo" (+1), SIA 
"Evolution Latvia" (+22) un 
SIA "BITE Latvija" (+32). 

ceļu infekcijas pazīmes, NMPD brigāde nogādās dzīvesvie-
tai tuvākajā reģionālajā slimnīcā, kur tiks noņemti analīžu 
paraugi un atbilde tiks saņemta 24 stundu laikā. Ja pacients 
atbildīs “Covid-19” simptomiem, viņš tiks nogādāts uz attie-
cīgo slimnīcu un tur izolācijā varēs sagaidīt analīžu rezul-
tātus. Aizdomām neapstiprinoties, šie cilvēki varēs doties 
mājās un ārstēšanos turpināt ģimenes ārsta uzraudzībā, 
savukārt, ja vīruss tiks konstatēts, pacientu ar NMPD brigādi 
nogādās uz Rīgas Austrumu klīniskās universitātes slimnīcu 
vai Bērnu klīnisko universitātes slimnīcu.

Turpmāk arī Ziemeļkurzemes reģionālā slimnīca nodrošinās analīzes iedzīvotājiem ar aizdomām par 
inficēšanos ar “Covid-19” koronavīrusu. Savukārt atbildīgās institūcijas aicina iedzīvotājus būt piesar-
dzīgiem un bez liekas vajadzības neapmeklēt jaunā koronavīrusa  skartās valstis un teritorijas.

Arnis ar mājas sargiem.
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Sveic skolotājus
Koncertzālē “Latvija” apsveikti pilsētas 

“Gada balvas izglītībā-2019” laureāti. Pavisam 
balvas par izcilu darbu saņēma 27 pedagogi. 

Vietas vēl ir
Noslēgusies pirmklasnieku reģistrēšana 

pilsētas vispārējās izglītības iestādēs. Brīvas 
vietas vēl palikušas 2. pamatskolā, Pārventas 
pamatskolā, 6. vidusskolā un 3. vidusskolas 
mazākumtautību programmā. 

Pieņems iesniegumus
No 25. marta sāksies pilsētas pašvaldības 

Lieldienu pabalstu izmaksa atsevišķām iedzī-
votāju grupām. Iesniegumus Sociālajā die-
nestā jāiesniedz līdz 29. maijam. 

Uzvārdi nomainīti
Dzimtsarakstu nodaļā februāri saņemti trīs 

iesniegumi par uzvārda maiņu. Iemesli: iegūt 
laulātā drauga uzvārdu, iegūt savas dzimtas 
uzvārdu un atbrīvoties no uzvārda, kas traucē 
iekļauties sabiedrībā. 

Apzāģē kokus
Profesionālu arboristu vadībā turpinās pil-

sētā augošo koku sakopšanas darbi. Tos plā-
nots pabeigt līdz 15. aprīlim. 

Izsludināts skiču konkurss
Izsludināts metu jeb skiču konkurss 

‘’Ekspozīcijas idejas koncepcija un īsteno-
šana objektam ‘’Zinātnes centra jaunbū-
ve Rūpniecības ielā 2, Ventspilī’’’’ ar mērķi 
izstrādāt dizainu jaunā Ventspils Zinātnes un 
inovāciju centra eksponātiem.

Jauna IT skola
Digitālā centra IT skola šogad tiks rīkota 

laikā no 17. līdz 20. martam. Nodarbību tēma 
– viss par mūziku un skaņām, to veidošanu 
un apstrādi. 

Jauna ražotne
“Arbo Ventspils” modernizējis savu koka 

logu ražotni, jūtami palielinot ražošanas apjo-
mus. Ieguldīti vairāk nekā 2,3 miljoni eiro. 

Jauna izstāde
“Žagatā” apskatāmi mākslinieču Ievas 

Spridzānes un Santas Dalbes darbi pasteļu 
tehnikā un tekstilmākslā. Izstāde atvērta līdz 
31. martam. 

Jānodod riepas
Arī šogad labiekārtošanas kombināts 

rīko videi draudzīgu akciju “Nekrāj riepas!” 
Autovadītāji tiek aicināti nolietotās riepas 
bez maksas nodot šķiroto atkritumu savāk-
šanas laukumos, no kurienes tās tiks nodotas 
pārstrādei. Akcija turpināsies līdz 3. maijam. 

Demolē tirgu
Vecpilsētas tirgus laukumu terorizē kāds 

vandalis. Vairākas naktis viņš uzdarbojies, 
gāžot galdus un sitot automašīnu stiklus. 
Policija ķērusies pie darba. 

Meklē vainīgos
Būvniecības administratīvā inspekcija un 

Pašvaldības policija meklē cilvēkus, kuri pat-
vaļīgi ierīkojuši atkritumu izgāztuvi Ganību 
ielas kvartālā – tā sauktajā “Šanhajā”. 

Zog konjaku
Kāds izsmalcināts zaglis, uzlaužot veika-

la “Elvi” durvis, piesavinājies vairākas īpaši 
lepna konjaka pudeles vairāk nekā 300 eiro 
vērtībā. Nākamajā piegājienā viņš sagādā-
jis arī uzdzeramo līdzekli – kafiju. Tiesa gar-
nadzim piespriedusi četrarpus mēnešus ilgu 
cietumsodu.

VENTSPILĪ

REDAKCIJAS KOMENTĀRS

Ventspils izolācija
Mediju ziņa. Pašvaldību lietu ministrs Juris Pūce uzskata, ka sankciju tieša negatīva ietekme līdz ar Ventspils ostas pārņem-
šanu valsts pārvaldījumā ir izslēgta: “Cits jautājums, ka Ventspilī kopumā ir diezgan slikti ekonomiskie rādītāji. Lielā mērā 
to ietekmē fakts, ka ilgstoši Ventspils pilsēta bijusi atkarīga no tranzīta plūsmām no Krievijas. (..) Sarūk izaugsmes rādītāji 
Ventspilī, nav jaunu darbavietu, sarūk algu pieaugums, salīdzinot ar citām vietām Latvijā.” Tikmēr ASV sankciju seku saraks-
tā ir arī fakts, ka Ventspils kļūst arvien izolētāka. Samazinās tās turība, ko apliecinot arī iemaksu mazināšanās pašvaldību fi-
nanšu izlīdzināšanas fondā, kur drīzumā Ventspils vairs neiemaksāšot nemaz. Tikmēr domē nav manāma vēlme pēc būtības 
mazināt Lemberga ietekmi.

(lsm.lv, 10. martā)
• • •

“Š is nav jūsu karš, šis ir mans karš!” Šo vēsturisko frāzi 
reiz esot teicis Francijas karalis Luijs XIV saviem ģene-
rāļiem, kas atļāvušies monarham iebilst par kādu 
pārgalvīgu armijas manevru. Šķiet, tāda pat situā-
cija šobrīd ir izveidojusies Ventspilī, kur viena cil-

vēka “karš” pret visu pārējo pasauli grūž izmisumā veselu pilsētu, 
tās iedzīvotājus, uzņēmējus un ierēdņus. Var, protams, vainot pie 
visa “nelietīgos amerikāņus”, “iztapīgos Rīgas ministrus”, kas gata-
vi mesties uz ceļiem, lai izlūgtos sankciju piemērošanu “nevainīga-
jam” Lembergam, vai jebkuru citu, kas “sazvērējies” pret plaukstošo 
Rietumkrasta galvaspilsētu Ventspili, taču tas nemaina pašu faktu – 
gadu desmitu laikā Ventspilī ieviestā patvaldība tagad beidzot dod 
savu bagātīgo “ražu”. Gluži kā Fuko svārsts, kas pēc kustēšanās augš-
up, neizbēgami kritīs lejup, un pašreizējā situācija ir vien rezultāts 
gadu desmitiem rīkotajām korupcijas, finansiālās uzdzīves un pilsē-
tas naudas tērēšanas bakhanālijām ar simtos tūkstošu un pat miljo-
nu eiro mērāmiem atalgojumiem, dārgākajiem salūtiem un, citējot 
kāda ventspilnieka ierakstu “Facebook” sociālajā tīklā, “nobruģēta-
jām šosejām uz privātajām mazmājiņām ezera krastā”.

Ir saprotams, ka galvenais sankcionētais subjekts “sava kara” 
ietvaros cīnās gan par naudas plūsmas uz savu kabatu, gan ietek-
mes saglabāšanu. Ja batālijas pirmajā – finanšu – cīņas arēnā lieci-
na par Lemberga oponentu panākumiem, tad otrajā frontē – ietek-
mes cīņās – lielā mērā panākumi izpaliek. Protams, ir izdevies maz-
liet mazināt tiešu atstādinātā mēra dalību vairākos politiskos un 
ekonomiskos procesos, taču opozīcijas deputātu četrotnes izmisīgie 
saucieni pēc valsts “atbilstošo iestāžu” palīdzības īsti sadzirdēti nav. 
Un ministra Pūces izteikumi par Ventspils “izolāciju”, tāpat arī KNAB 
nevēlēšanās pievērst “padziļinātu” uzmanību problēmām nevar 

neradīt satraukumu. Jo viena cilvēka “karš”, šķiet, ir radījis, militā-
rā žargonā runājot, “neizbēgamos blakus zaudējumus” – ierindas 
ventspilniekus un pilsētas un ostas uzņēmējus.

Nenoliedzami, raugoties no Rīgas, šādi “neizbēgamie blakus 
zaudējumi” lielā mērķa labad var nešķist liela maksa par oligar-
hu varas pārtraukšanu un atsevišķu oligarhu “nocelšanu no tra-
ses”. Taču tas rada, diplomātiski sakot, sarežģījumus ikdienas 
dzīvē, to rezultāts ir ievadā minētā Ventspils politiskā, ekonomiskā 
un pat sociālā izolācija. Ar atbilstošiem ekonomiskiem rādītājiem. 
Ir skaidrs, ka cēloņi vai pirmsākums šiem procesiem nav ne ASV 
noteiktās sankcijas, ne politisko oponentu sazvērestība, ne vēlme 
“parādīt viņam, kur vēži ziemo”. Cēlonis ir “mazās koruptīvās karaļ-
valsts” izveide un gadu desmitiem netraucētā funkcionēšana. Un 
gluži pareizi ir centieni šo sistēmu sagraut. Ir pilnīgi skaidrs, ka mēs 
nevaram gaidīt atbalstu no cilvēka, kam nekad nav rūpējis nekas 
cits, kā paša kabata, bet pilsētai “atmestais” lielā mērā ir bijusi 
vien acu aizmālēšana, lai aiz skaistās “Potjomkina sādžas” fasādes 
paslēptu pilsētas kasei garām aizgājušos un no pilsētas kases aiz-
plūdušos miljonus. Un tas ir noticis nosacītajā “miera laikā”. Līdz 
ar to “kara apstākļos” varam nešaubīties, ka tieši ventspilnieki un 
viņu labklājība kā dzīvais mūris tiks bīdīts pirmajās frontes līnijās. 
Lai varētu teikt – lūk, cīnāties pret mani, bet cieš visi ierindas vents-
pilnieki... Šāda militārā taktika ir neētiska, bet trakoti efektīga.

Tāpēc – atkal pielietojot militāru terminoloģiju – vismaz otras 
karojošās puses pienākums būtu parūpēties par “civiliedzīvotājiem, 
sievietēm un bērniem”. Tā, lai viņi neciestu no karadarbības un 
viņiem nenāktos doties “bēgļu gaitās”. Un mums nenāktos runāt 
par Pirra uzvaru pašas uzvaras pēc, kas izcīnīta ar pārāk lieliem 
“neizbēgamajiem blakus zaudējumiem”. 

Patiesi jūsu “Ventspilnieks.lv”

4 piestātnes

27 rezervuāri ar kopējo tilpumu 355 000 m3

7 miljoni tonnu jauda gadā

AS Ventbunkers – viens no vadošajiem 
naftas produktu pārkraušanas termināļiem gaišo un tumšo 

naftas produktu pārkraušanai Ventspils brīvostā!
Dzintaru iela 92, Ventspils, 

LV-3602, Latvija
Tālrunis: +371 636 02501

Fakss: +371 636 02504
e-pasts: 

ventbunkers@ventbunkers.lv

AS “Ventbunkers” 2018. gadā Ventspils pašvaldības budžetā Iedzīvotāju ienākumu nodoklī  
samaksājusi 441 279  eiro. Nekustamā īpašuma nodoklī – 355 288 eiro. 

2018. gadā uzņēmumā bija nodarbināti 250 darbinieki.

No 
vienas puses, februārī 
uzrādītie 1,5 mlj. tonnu 
kravu ir diezgan labs 
rādītājs, ja to salīdzina 
ar pēdējiem mēnešiem 

kopš brīža, kad ASV piemēroja sankcijas par 
korupciju smagos noziegumos apsūdzētajam 
Aivaram Lembergam, kā rezultātā viņa sank-
cionēšanas dēļ līdzi “parāva” arī Ventspils 
brīvostu. Pateicoties premjera Krišjāņa Kariņa 
vadītās valdības komandas darbam un citām 
iesaistītajām iestādēm, Ventspils ostu salīdzi-
noši īsā laikā izdevās pārņemt savās rokās, 
atbrīvoties no A.Lemberga un viņa politiskās 
ģimenes locekļiem ostas pārvaldē un atbrī-
vot ostu no sankcijām. Taču šo sankciju sekas 
arvien ir jūtamas ostā strādājošo uzņēmumu 
darbībā.

Tomēr kopējā šī gada bilance ir ļoti pieticī-
ga. Pirmajos divos mēnešos kopumā Ventspils 
ostā pārkrauti 2,7 mlj. tonnu kravu, un tas ir 
par 38% mazāk nekā pagājušā gada sākumā, 
kas jau tā vērtējams kā ļoti pieticīgs rezultāts 
ostas darbībā kopš neatkarības atgūšanas. Tik 
vājš gada sākums nav pieredzēts kopš 2012. 
gada, kas pirmajos divos mēnešos Ventspils 
ostā pārkrāva 3,091 mlj. tonnu. 

Atšķirībā no pagājušā gada pirmajiem 
mēnešiem, kad Ventspils ostā būtiski palie-
linājās pārkrauto akmeņogļu daudzums, šis 
gads ir sācies ar būtiskām izmaiņām šajā 
kravu segmentā. Brīvostā skaidro, ka galve-
nais kravu apjoma samazināšanās iemesls 
ir izmaiņas akmeņogļu tirgū. Ventspils ostā 
šogad pārkrauts 171 tūkstotis tonnu akmeņ-

ogļu, kas ir par 87% mazāk nekā pirms gada. 
“Jāņem gan arī vērā, ka tieši pagājušā gada 

pirmajos mēnešos Ventspils brīvostā pārkrau-
to akmeņogļu apjoms palielinājās trīs reizes. 
Iemesli akmeņogļu kravu samazinājumam 
ir vairāki – gan Krievijas stratēģiskā politi-
ka pārorientēt lielāko daļu kravu uz savām 
ostām, gan arī pieprasījuma pēc akmeņoglēm 
mazināšanās tirgū siltās ziemas un pakāpe-
niskās atteikšanās no fosilo enerģijas avotu 
izmantošanas rūpniecībā dēļ,” skaidroja brī-
vostas pārstāve Inga Ieviņa.

Tikmēr lielākā kravu grupa Ventspils brīvos-
tā aizvien ir naftas produkti, kas šī gada pirma-
jos divos mēnešos pārkrauti 1,8 miljonu tonnu 
apmērā. Otra lielākā kravu grupa ir ar prāmjiem 
pārvadātās jeb Ro-Ro kravas, kas veidoja 341 
tūkstoti tonnu. Šo abu kravu grupu apjoms ir 
ļoti līdzīgs tam, kāds tas bija vērojams pagāju-
šā gada pirmajos divos mēnešos.

Ventspils brīvostas termināļos šogad pār-
krauts arī amonjaks, šķidrā ķīmija, biodīzelis, 
minerālmēsli, čuguns, feromangāns, rapša, 
koksnes, saulespuķu sēklu un kliju granulas, 
kukurūza, šķelda, kokmateriāli, kā arī kontei-
nerkravas, informēja brīvostā.

Šī gada pirmajos divos mēnešos Ventspils 
brīvostā reģistrētas 238 kravas kuģu ienāk-
šanas, no tiem 73 bijuši tankkuģi, bet 165 – 
sauskravas kuģi. 

Ventspils brīvostā februārī pārkrauti 
1,5 miljoni tonnu kravu
Februārī Ventspils ostā kravu apgrozījums sasniedza pusotru miljonu tonnu, kas 
ir labākais kravu apjoma rezultāts vienā mēnesī kopš 2019.gada oktobra. Tomēr 
kopējā šī gada bilance divu mēnešu kopsummā ir par 38% mazāka nekā pērnā gada 
sākums, liecina Ventspils Brīvostas pārvaldes publiskotie dati.
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Pūcem uztaisa būri
Ances iedzīvotāji pulcējās uz talku pils 
parkā, lai pagatavotu būrus pūcēm, kuras 
mīt parka kokos. Pie viena, protestējot 
pret administratīvi teritoriālo reformu, 
īpašs būris tika uzbūvēts vides aizsardzī-
bas un reģionālās attīstības ministram 
Jurim Pūcem.

Skolu pārveidos
Ventspils novada domes sēdē pieņemts 
lēmums no 2021. gada 31. jūlija Piltenes 
vidusskolu reorganizēt par pamatskolu. 
Šajā mācību gadā Piltenes vidusskolā no 
vidusskolas klasēm ir tikai 11. klase, kurā 
mācās deviņi audzēkņi.

Iepazīst IKT profesijas
Projekta nedēļā Zūru pamatskolas 5.–9. 
klašu skolēniem bija iespēja piedalīties 
radošajās nodarbībās un tuvāk iepazīt 
informācijas tehnoloģiju projektu vadītā-
ja specialitāti un darba būtību. 

Dāvināja tulpes
Usmas tautas namā kungi dāvinā-
ja dāmām tulpes. Pasākumu kuplināja 
Liepājas teātra aktieru radošā apvienība 
"Ārstējam visu".

Ne tikai sievietēm
Jūrkalnes tautas namā aizvadīts pasā-
kums “Ne tikai sievietēm”. Balles rīkotā-
jas bija tērpušās aizgājušo gadu stilā. Pēc 
izrādes “Mēs zinām visu!” notika īpašs 
svētku koncerts. 

Ansambļu skate
Užavas tautas namā aizvadīta novada 
vokālo ansambļu skate, kurā piedalījās 
astoņi kolektīvi. Žūrijā – profesionālas 
diriģentes. 

Nakts turnīrs
20. martā Popes sporta centrā notiks 3x3 
basketbola nakts turnīrs "Spring Classic". 
Turnīru organizē Ventspils novada paš-
valdība sadarbībā ar Popes sporta klubu.

Māca vingrot
Pasniedzēja Gita Goldmane palīdz iemā-
cīties vingrot katrā pagastā. Jogotāji 
braukā viņai līdzi uz kaimiņu pagastiem 
un cenšas izmantot visas iespējas, lai 
iegūtu pēc iespējas vairāk zināšanu un 
prasmju. Pateicoties Eiropas projektam 
"Sveiks un vesels", katrā pagastā pieeja-
mas četras bezmaksas nodarbības.

Jauna čempione
Iepriekšējā nedēļas nogalē Kuldīgā tika 
aizvadīts 50. Latvijas čempionāts vieglat-
lētikā telpās. Kā vienīgā novada pārstā-
ve lodes grūšanā piedalījās Anna Gulbe. 
Ventspils novads kvantitāti aizstāja ar 
kvalitāti - Anna izcīnīja uzvaru ar rezultā-
tu 13,58 m un kļuva par Latvijas čempio-
ni lodes grūšanā telpās.

Atvērto durvju dienas
Marts pasaulē tiek atzīmēts kā Sociālā 
darba mēnesis. Arī Latvijā marta treša-
jā otrdienā tiek atzīmēta Vispasaules 
sociālā darba diena, kuras 2020. gada 
vadmotīvs akcentē cilvēku savstarpē-
jo attiecību nozīmi. Arī Ventspils nova-
da Sociālais dienests rīko atvērto durvju 
dienas (konsultācijas par sociālo palīdzī-
bu un sociāliem pakalpojumiem) visos 
pagastos. 

Aicina iesniegt projektus
Ventspils novada dome aicina biedrī-
bas un nodibinājumus, kas veic darbu 
ar jaunatni,  iesniegt jaunatnes iniciatīvu 
projektu pieteikumus mācību priekšlaicī-
gas pārtraukšanas mazināšanai. Projekta 
“PuMPuRS” ietvaros tiks atbalstīti jaunie-
šu iniciatīvu projekti, lai veicinātu atbal-
sta aktivitātes jauniešu vidū arī ārpus for-
mālās izglītības.

Tici vai netici, tomēr kā raksta “Neatka-
rīgā Rīta Avīze”, autoritārais Ventspils 
mazākuma deputātu nīdējs Aivars Lem-
bergs pirms dažām dienām sašutumā 
esot spiedzis, ka Latvija visai pasaulei 
demonstrē, kā NATO dalībvalstī  jāiz-
rēķinās ar opozīciju! Lasi – izrēķinās ar 
Lembergu!

Vai Lembergs ir pelnījis 
opozicionāra godu? Taču nē!

Nu 
labi. Tā ir saprotama no 
varas augstumiem krī-
tošo reakcija. “Ventspils 
hūte” vairs nevar ar kāju 
atspert Saeimas, valdī-

bas un naudīgu valsts iestāžu durvis. Tas 
ir sāpīgi, ja iekšā laidēji vairs laipni netai-
sa reveransus. Padomājiet, šādu vilšanos 
ne katrs spētu izturēt! Šādā stresā nonākot, 
to tiešām var dēvēt par izrēķināšanos, ja 
Ventspils vietvaldi atstumj no valsts labu-
miem īstā NATO dalībvalstī! Ir bijis tik pieras-
ti raust, raust, raust. Un še tev, beigta balle! 
Tas ir tik saprotami. Un tomēr. Kāpēc sev 
piedēvēt apspiestas opozīcijas godu?! Īpaši 
tad, ja Lembergs nav Saeimas deputāts, tur-
klāt Ventspils pilsētas domi spējis pakļaut 
jau vismaz trīsdesmit gadus, joprojām sagla-
bā organizētas grupas ietekmi vienlaicīgi 
būdams Magņicka korumpantu sarakstā, esot 
uz smagos noziegumos apsūdzēto sola! 

Protams, situācijā, kad Latvijas sabiedrības 
uzticību Lembergs vairs nevar tik vienkārši 
nopirkt, un, visticamāk, nākamajās aptau-
jās tiek gaidīts iespaidīgs kritiens, tiek mēģi-
nāts izspēlēt opozicionāra kārti, iežēlināt. Šad 
tad lietota, lētticīgo makšķerēšanai tā ir labi 
noderējusi arī iepriekš. Vērts atgādināt, ka 
tieši pirms 5 gadiem Lembergs sev jau bija 
piedēvējis Latvijas politiskajai elitei neērta, 
absolūti redzamākā opozicionāra statusu. Arī 
toreiz viņš sūdzējās par Latvijas varas attiek-
smi, vilka paralēles ar Krieviju, piedēvēja sev 
līdzību ar opozīcijas līderu Borisa Ņemcova 
un Alekseja Navaļņija cīņu ar amorālo varu. 
Tomēr nelaimīgā kārtā šādu Lemberga blē-
dību skaidrā dienas laikā ātri atmaskoja 
un pamatoti kritizēja. Lembergs attiecīgi to 
nodēvēja par atsevišķu mediju histēriju, kas 
apspiež viņa tiesības uz atšķirīgu viedokli. 

Arī pašreiz Lembergam pietrūcis konsek-
vences. Faktu un patiesības sagrozīšana nav 
atšķirīgs viedoklis. Latvija pasaulei demons-
trējot, kā jāizrēķinās ar opozīciju! Lai kurš to 
būtu teicis! Pat šis Lemberga publiski paus-
tais pretenciozais apgalvojums pašos pama-
tos ir melīgs! Ar neapbruņoti aci ir redzams, 
ka arī šo godu Lembergs sev mēģina pie-
jaucēt, pieraust, lai gan viņam tas nepienā-
kas. Un tomēr viņš turpina, mēģina iestāstīt, 
lai gan pats nicina un mērķtiecīgi pazemo 
katru, kurš atrodas opozīcijā Ventspils pilsē-
tas domē! 

Tad nu, lūk! Lembergs nav nekāds opozicio-
nārs ne Saeimā, ne Ventspilī. Un pat ja būtu, 
ja kāds tam noticētu, ir stingri jāuzsver, ka 
ASV sankcijas Lembergam nepiemēro tāpēc, 
ka viņš ir opozicionārs! Brīvu ieeju Saeimas 
namā viņam negrasās atņemt tāpēc, ka 
viņš ir opozicionārs! Magņicka korumpan-
tu sarakstā viņu neievieto tāpēc, ka viņš ir 
opozicionārs! Pat Bordāns par Ventspils pār-
valdes toksisko pārkāpumu problēmu runā 
ne jau tāpēc, ka Lembergs būtu opozicio-
nārs! Bankas nebremzē Ventspils brīvostas 
uzņēmumiem finanšu norēķinus tāpēc, ka 
Lembergs ir opozicionārs, vai viņam ir atšķi-
rīgs viedoklis! Visu šo problēmu cēlonis ir 
publisku līdzekļu piesavināšanās lielos apmē-
ros un to legalizēšana, šajā nolūkā gūta poli-
tiska ietekme, kas apdraud NATO dalībvalsts 
ilgtspēju!  

Starp citu, man kā bijušajam aizsardzības 
ministram, kura vadībā Latvija sagatavojās 
un iestājās NATO, derdzas, ka šo organizāci-

ju savu varas un mantkārīgo interešu radīto 
problēmu kontekstā piesauc tieši Lembergs. 
NATO ir vīrišķīgu ļaužu organizācija. Taču 
Lembergs 1991. gada janvāra barikāžu laikā 
pamuka un slēpās. Pēc tam “Ventas Balsī” 
meloja, ka šajā laikā Briselē un Antverpenē 
pildījis valdības uzdevumu, sniedzis inter-
vijas par stāvokli Latvijā. Viņš nekad to nav 
darījis! Tā kā arī NATO argumenta lietošana ir 
Lemberga manipulēšana, vēlme ar šīs orga-
nizācijas reputācijas un vērtību piesaukšanu 
radīt sev tēlu, kā vienu no viņiem, no tiem, 
kas drosmīgi, riskējot ar savu dzīvību, iziet 
cīņā par tiesisku un taisnīgu, demokrātisku 
sabiedrību NATO dalībvalstīs.

Un tieši šīs, NATO un ES kvalitātes, rada 
Lembergam daudz iespēju sevi tiesiski aiz-
stāvēt, tajā skaitā pret ASV sankcijām. Tikai 
ar tiesiskiem paņēmieniem, nevis prātu jauk-
šanu cilvēkiem. Uzreiz jāaizrāda, ka sankcijas 
nav piemērotas Saeimas opozīcijai, pat ja tur 
darbojas pāris partijas “Latvijai un Ventspilij” 
deputātu. Tomēr tieši to mēģina ieskaidrot 
Lembergs. Turklāt mērķis esot iznīcināt tieši 
viņu, Lembergu! Kāpēc ne Urbanoviču?!  –
retoriski aizrunājas Lembergs. Visticamāk, lai 
novērstu uzmanību no sevis. Turpinot šo tak-
tiku, Lembergs pat aizrunājas, par ASV sank-
cijām pret parlamenta mazākumu... Prātiņ, 
nāc mājās! Vai "Saskaņa", ZZS 
un Zaļo partija šādai fantāzijai 
piekrīt?

Tādejādi izskatās, ka no 
Lemberga sašutuma par “NATO 
dalībvalsts Latvijas izrēķināšanos 
ar opozīciju” čiks vien iznāks. 
Maz ticams, ka līdzēs arī kara-
liskā daudzskaitļa “mēs” lie-
tošana. Taču tas rada iemeslu 
Lembergam iespaidīgi solīt ”ja 
mūs izņems no saraksta, mēs 
neļausim atslābināties nevie-
nam!” Šāda metode, iespējams, 
palīdzēs noturēties socioloģisko 
aptauju popularitātes augšgalā. 
Tomēr vienlaicīgi šādi rezultāti 
rada bažas par sabiedrības pagri-
mumu. Ne velti Konfūcijs pirms 
2.5 gadu tūkstoša ir teicis: kad 
valstī nav taisnīguma, ir kauns 
būt bagātam un ievērojamam. 

Taču Lembergs tāds ir. Un tas galīgi nepalī-
dzēs Satversmes tiesā, kura iestājas par tais-
nīgumu kā neviena cita tiesa. Tā nesapratīs, 
pat ja bagātie raud. Īpaši tie, kuru bagātības 
izcelsme apdraud un grauj starptautisko poli-
tisko un ekonomisko kārtību!

Būs interesanti redzēt, ko Satversme 
tiesa pateiks Lembergam. Taču es aicinātu 
Lembergu, reizē ar vēršanos šajā augsta-
jā tiesā, ievērot Latvijas Satversmi ikdienā 
Ventspilī, kur viņa vadītās pašvaldības vai-
rākuma deputāti un administrācijas vadība 
prettiesiski ierobežo mazākuma (opozīcijas) 
deputātu subjektīvās tiesības, ignorē vien-
līdzības un taisnīguma, labas pārvaldības 
principus, ko mūsu, mazākuma deputātu, 
rosinātos tiesas spriedumos nepārprotami ir 
atzinušas Latvijas tiesu augstākās instances. 
Un tieši šie spriedumi par Ventspils pilsētas 
domes nedemokrātisko, prettiesisko, ļaun-
prātīgo dabu tiks materializēti dzīvē. Tā diena 
nav tālu. Turklāt tas tiks izdarīts bez ASV 
izmantošanas, lai kā ar to sabiedrību mēģina 
biedēt Magņicka korumpantu saraksta augš-
galā esošā persona Aivars Lembergs. 

Ģirts Valdis Kristovskis,
Ventspils pilsētas domes 

opozīcijas deputāts

ātri, droši un kvalitatīvi pakalpojumi

atbilstoša infrastruktūra

prāmju līnijas 
no Ventspils

www.nnvt.lv
tālrunis 63607300

Noord Natie 
Ventspils Terminals  – 

daudzfunkcionāls kravu 
pārkraušanas centrs

SIA “Noord Natie Ventspils terminals” 2018. gadā Iedzīvotāju ienākumu nodoklī kopumā 
samaksājusi 279 662,70 eiro. Nekustamā īpašuma nodoklī Ventspils pašvaldībai – 

119 904,15 eiro. 2018.gadā uzņēmums nodrošināja 120 darba vietas.
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Latvijā jau 16 koronavīrusa 
slimnieki
Pēdējās nedēļas laikā Latvijā apstiprinā-
ti vēl 15 saslimšanas gadījumi ar jauno 
koronavīrusa izraisīto slimību “Covid-19”, 
līdz ar to līdz 12. martam kopējais infi-
cēto skaits bija 16 cilvēki. Pēdējie pieci 
saslimušie ir vienas grupas tūristi, kas 
inficējušies Itālijā.

Tērējas aģitācijai 
un parādiem
Latvijā politiskajām partijām valsts 
budžetā atvēlēti 4,5 mlj. eiro, kurus 
partijas tērē gan politiskai aģitācijai un 
parādu segšanai, gan biroja, nodaļu un 
to darbinieku atalgojuma apmaksai, 
turklāt darbā pieņemot lielāku “štatu”. 
Maksimālo summu no valsts gadā saņem 
“Saskaņa” – 800 tūkst. eiro. 

Vīrusu neizmanto 
ļaunprātīgi
Latvijā līdz šim mazumtirgotāji nav 
negodprātīgi izmantojuši situāciju ar koro-
navīrusa izplatības paniku un nav nepa-
matoti cēluši kādu preču grupu cenas, 
ziņo Latvijas Radio. Pārtikas krājumu vei-
došanai nav pamata, jo situācija ir stabila, 
norāda Latvijas Tirgotāju asociācija.

Aicina norakstīt krīzes 
laika parādus
Latvijas Bankas prezidents Mārtiņš 
Kazāks aicina komercbankas un politiķus 
rīkoties, lai varētu norakstīt iedzīvotājiem 
krīzes laika parādus. Intervijā LTV viņš 
norādīja, ka pirms 10 gadiem iedzīvotā-
ji aktīvi ņēma kredītus, taču krīzes laikā 
nespēja tos atmaksāt.

Rosina atcelt NĪN
Tieslietu ministrija rosina atcelt nekusta-
mā īpašuma nodokli (NĪN) primārajam 
mājoklim, sākot no 2022. gada 1. janvā-
ra, kad nodokļa aprēķinam sāks izman-
tot jaunās kadastrālās vērtības. Grozījumi 
paredz, ka nodoklis nebūs jāmaksā pri-
mārajiem mājokļiem ar kadastrālo vēr-
tību līdz 100 000 eiro, bet attiecībā uz 
zemi zem primārajiem mājokļiem mini-
mums būtu 10 000 eiro.

“Dvēseļu putenis” pārāks 
par Holivudu
Latvijas kinofilmu “Dvēseļu putenis” 
2019. gadā īsā laikā pēc nonākšanas uz 
ekrāniem noskatījās 226 tūkst. skatītā-
ju. Tā filma apsteigusi piecas Holivudas 
filmas. Kopējā rangā 7. vietā un 2. vietā 
latviešu filmu vidū ierindojās komēdija 
“Klases salidojums”.

 Ievietot sludinājumus un reklāmu 
laikrakstā “Ventspilnieks.lv”

 Izstrādāt reklāmas dizainu pēc 
klienta vēlmēm

 Sagatavot un publicēt 
reklāmlapas un informatīvās lapas 
laikrakstā “Ventspilnieks.lv”

 Izplatīt reklāmieliktņus kopā ar 
laikrakstu “Ventspilnieks.lv”

 Ievietot reklāmas banneri portālā  
 “Ventspilnieks.lv” 

Par reklāmas un sludinājumu 
izcenojumiem, reklāmas izgatavošanas 

iespējām un izvietošanu laikrakstā 
un portālā “Ventspilnieks.lv”, lūdzu 

sazinieties ar redakciju.

e-pasts: 
redakcija.ventspilnieks@gmail.com

piedāvā:

Emocionāli ļoti smags lēmums, taču citu variantu vienkārši nav  – tā saka Ventspils 
novada pašvaldībā par pieņemto lēmumu, kas paredz reformēt Piltenes vidusskolu. 
Turpmāk Piltenē vairs nevarēs iegūt vispārējo vidējo izglītību, jo šīs pilsētiņas vidus-
skolas statusu pazeminās līdz pamatskolai. Lēmums stāsies spēkā 2021. gada 31. jūlijā 
un tas nozīmē, ka Piltenes vidusskolā pēdējais vidusskolēnu izlaidums notiks nākamā 
gada vasarā. Līdz ar to Ventspils novadā paliks vairs tikai viena vidusskola – Ugālē.

Ventspils pilsētas pašvaldības pakļautības iestāde “Ventspils Digitālais centrs” ir izsludinājis metu jeb skiču konkursu, kura 
mērķis ir atrast labākos ekspozīciju idejas koncepcijas autorus topošajam Zinātnes un inovāciju centram, kuram joprojām gan 
neizdodas atrast piemērotu nosaukumu.

Bez nosaukuma esošajam Zinātnes un inovāciju 
centram meklē ekspozīcijas dizainerus

Kā 
atklāja Digitālā centra 
direktore Elīna Kroņkalne, 
metu konkurss palī-
dzēs izvēlēties “saturiski 
augstvērtīgākos un izcilā-

kos dizaina risinājumus, kas nodrošinātu 
idejas koncepcijas un eksponējamo objektu 
dizaina atbilstību Zinātnes centram, kā arī 
respektētu ēkas arhitektūru”. “Zinātnes cen-
trā paredzēti interaktīvi eksponāti, kas sais-
tīti ar fiziku, ķīmiju, ģeogrāfiju, matemātiku, 
viedajām tehnoloģijām, sevis izzināšanu, kā 
arī citas galerijas, kas rosinās jauniešus vai-
rāk interesēties par eksaktajām zinātnēm 
un tehnoloģijām vai izprast vienkāršus fizi-
kas un dabas likumus,” skaidro E. Kroņkalne.

Eksponātus veidos ar mērķi nodrošināt inte-
resantu, izglītojošu jēgpilnu laika pavadīša-
nu, kas integrējas interešu izglītības program-
mu apguvē un arī vispārējās izglītības STEM 
izglītībā.

Savu piedāvājumi konkursā jāiesniedz līdz 
20. maijam Ventspils Digitālajā centrā. Skices 

vērtēs speciāli žūrijas komisija, kuras sastāvs 
gan netiek atklāts. Žūrija vērtēs ekspozīcijas 
koptēlu, interaktīvo eksponātu māksliniecisko 
saderību, kā tie iekļaujas ēkas kopējā tēlā, cik 
inovatīvs ir to mākslinieciskais dizains, vai eks-
pozīcijai ir stāsts un vai tie būs mūsdienīgi un 
pietiekami saprotami dažādu vecumu apmek-
lētājiem, skaidroja E. Kroņkalne.

Centra būvniecība jau sākusies, un to nav 
grūti pamanīt – katrs, kas iebrauc pilsētā pa 
Ventas tiltu, uzreiz pamanīs lielo rosību vecajā 
pļavā. Centra būvniecību plānots pabeigt līdz 
nākamajam gadam, bet ekspluatācijā nodot 
2022. gadā. Zinātnes centra ekspozīcijas daļas 
izvietoto galeriju platība aizņems 3550 m2 
no kopējās centram paredzētās platības, kas 
sastāda 4740 m2, kura tiks izvietota ēkas pir-
majā stāvā.

Kopējās projekta investīcijas ir aptuveni 
20 mlj. eiro, lai gan sākotnēji pašvaldības 
tēvi solījās, ka šāds centrs nebūs dārgāks par 
14-15 mlj. eiro. Kopumā no visām izmaksām 
septiņus miljonus eiro plāno ieguldīt Ventspils 

pilsētas pašvaldība. Pārējais finansējums lie-
lākoties būs no Eiropas Savienības fondu 
līdzekļiem. 

Centra ēku projektēja Lietuvas arhitektu 
birojs “Ambraso” arhitekta Audra Ambrasa 
vadībā un tam deva nosaukumu “Kāpa 2016”. 
Oficiāli nosaukums topošajam Zinātnes un ino-
vāciju centram joprojām nav. Iepriekš domes 
priekšsēdētāja pienākumu pildīšanā ierobežo-
tais Aivars Lembergs izteica aicinājumu centru 
nosaukt “Neo” vārdā, kas, viņaprāt, esot vis-
labākais iespējamais variants. Taču drīz vien 
pašvaldības juristi atklāja virkni ierobežojumu 
un neatbilstības tā izmantošanai dažādiem 
mērķiem, tādēļ tika nolemts no šī nosaukuma 
atteikties. Ventspilnieku vidū pēdējā laikā kā 
“labākais” nosaukums tiek minēts “Lemberga 
kāpa”, tā solidarizējoties ar slēpošanas kalnu 
“Lemberga hūte”. Protams, šāda nosaukum 
variācija ir jāuztver drīzāk kā labs ironisks 
joks, nevis kā nopietna ideja, lai gan nebūtu 
brīnums, ja šāda versija pēkšņi paradītos ofi-
ciāli. 

Reforma arī Piltenē: Ventspils novadā 
paliks vairs tikai viena vidusskola

Foto: piltene.ventspilsnovads.lvKā 
skaidroja Ventspils novada 
pašvaldībā, šāds lēmums 
pieņems nepietiekošā sko-
lēnu skaita dēļ. Pirmkārt, 
šajā mācību gadā Piltenes 

vidusskolā mācās tikai viena vidusskolēnu 
klase – tā ir 11. klase, kurā mācās tikai deviņi 
skolēni. Tas nozīmē, ka šogad Piltenes vidus-
skolā nav ne desmitās, ne 12. klases, līdz ar 
to šovasar skolas izlaiduma nebūs.

“Emocionāli šis bija ļoti smags lēmums,” tā 
norāda novada Ventspils novada domes priekš-
sēdētāja pirmais vietnieks Guntis Mačtams. Šo 
lēmumu pamato arī fakts, ka vēlmi turpināt 
mācības Piltenes vidusskolā ir izteicis niecīgs 
un līdz ar to nepietiekams skaits devītās klases 
skolēnu. Visdrīzāk vairums pamatskolas absol-
ventu dosies mācīties uz netālo Ventspili vai 
citām pilsētām. Tas nozīmē tikai to, ka arī arī 
2020./2021. mācību gadā netiktu nokomplek-
tēta vidusskolas desmitā klase. Turklāt nāka-
majā mācību gadā arī desmitai klasei stāsies 
spēkā valsts noteiktais jaunais mācību 
saturs, kas paredz papildu nosacījumus 
vidusskolas klasēm – vismaz 15 skolēni 
klasē, kā arī jāīsteno vismaz divas atšķi-
rīgas izglītības programmas. “Skaidrs, ka 
šādus nosacījumus Piltenes vidusskolā 
izpildīt nevarēs. Līdz ar to pēc būtības ar 
šo lēmumu novada pašvaldība tikai ofi-
ciāli noformē to, kas faktiski jau ir noti-
cis. Reorganizācijas datums izvēlēts šāds, 
lai nākamajā mācību gadā vidusskolu šā 
gada 11. klase varētu pabeigt vidusskolu 
Piltenē,” tā sacīja G. Mačtams.

Piltenē, kas kopā ar Tārgali ir ikdie-
nā lielākie un dzīvīgākie centri Ventspils 
novadā un Ventspils pilsētas tuvumā, bija 
palikusi tikai viena no divām vidussko-
lām visā lielajā novadā. Vēl ir vidusskola 
novada centrā Ugālē, kur skolēnu skaits ir 
pietiekoši liels un šo mācību iestādi vis-
maz tuvākajos gados pārmaiņas noteik-
ti neskars. Kā uzsver G. Mačtams, Ugāles 
vidusskolai ir liela nākotne arī turpmāk, 

jo šī skola ir ne vien augsti novērtēta, bet 
arī uzrāda teicamus rezultātus centralizētajos 
eksāmenos, par ko liecina arī godalgas Latvijas 
skolu reitingā. “Gribu aicināt devītās klases 
absolventus izvērtēt iespēju turpināt izglīto-
šanos tieši Ugāles vidusskolā. Tajā ir augsta 
mācību kvalitāte, ko apliecina rādītāji centra-
lizētajos eksāmenos un 2019. un 2017.gadā 
iegūtās godalgotās vietas “Draudzīgā aicinā-
juma” skolu reitingā,” norādīja G. Mačtams, 
tā netieši aicinot izvēlēties izglītības iegūšanu 
tieši novadā augsta līmeņa skolā, nevis vidējo 
izglītību iegūt kādā no daudzajām vidussko-
lām Ventspils pilsētā, kurām mācību un cen-
tralizēto eksāmenu rādītāji krietni atpaliek, 
izņemot Ventspils Valsts 1. ģimnāziju, kas rei-
tingā ģimnāziju vidū ieņēma augsto 11. vietu 
Latvijā (no vidusskolām augstāk bija Ventspils 
4. vidusskola, kas ierindota 38. vietā). Ugāles 
vidusskola pērn lauku vidusskolu grupā ierin-
dojās augstajā otrajā vietā un uzrādīja sesto 
straujāko izaugsmi Latvijas mērogā.

Ventspils novada pašvaldība gatava būt īpaši 
pretīmnākoša tiem jauniešiem, kuri priekšroku 
dos tieši mācībām Ugāles vidusskolā. Proti, 
vidusskolēni varēs izmantot Ventspils nova-
da pašvaldības atbalsta pasākumus: pirmkārt, 
tās ir pusdienas, maksājot tikai 0,40 eiro; otr-
kārt, saņemt stipendiju par augstiem mācī-
bu sasniegumiem; treškārt, iespēju nodarbo-
ties ar dažādām sporta aktivitātēm jaunuz-
celtajā un modernajā Ugāles sporta manē-
žā un trenažieru zālē; ceturtkārt, iesaistīties 
Jaunsardzes nodarbībās, apmeklēt dažādus 
interešu izglītības pulciņus un fakultatīvus. 
Turklāt, ja Piltenes vidusskolas devītās klases 
absolventiem būs interese turpināt izglīto-
šanos Ugāles vidusskolā, tad varētu arī risi-
nāt transporta jautājumu, pagarinot Māteru-
Rāpatu autobusa maršrutu. 

AS “Ventspils Tirdzniecības osta” 2018. gadā Ventspils pašvaldības budžetā iedzīvotāju ienākumu 
nodoklī samaksājusi 56 016,75 eiro. Nekustamā īpašuma nodoklī – 158 146,18 eiro.



Nr.  10 (150)  2020.  gada 13.  mar ts Aktuāli  /  5
       

Kohai un Suharevam – rekordi
Ventspilī notikušajā Latvijas čempionā-
tā uzvarēja visi Ventspils labākie svarcē-
lāji. Ar jauniem valsts rekordiem izcēlās 
Rebeka Koha (virs 59 kg, 104 kg + 123 
kg, summā 227 kg) un Ritvars Suharevs 
(līdz 89 kg, 163 kg + 198 kg, summā 
361 kg). Zelta medaļas arī Artūram 
Plēsniekam, Vadimam Koževņikovam, 
Danielai Ivanovai, Armandam Mežinskim 
un Robertam Glaudānam.

Smags klupiens Liepājā
Negaidīti smagu zaudējumu Junioru 
attīstības hokeja līgā piedzīvoja HK 
“VENTA 2002”, kas viesos Liepājā ar 
3:7 piekāpās “LSSS/HK Liepāja”. Jau 1. 
periodā ventspilnieki nonāca zaudētājos 
ar 0:4. Pēc šī zaudējuma “VENTA 2002” 
atstāja līderpozīciju tabulā. Tagad pirmie 
ar 51 punktu 25 spēlēs ir “DLSS”, “VENTA 
2002” ar 50 punktiem 26 spēlēs ir otrie.

Sagrāve Valmierā
Kārtējo pārliecinošo uzvaru Latvijas - 
Igaunijas basketbola līgas turnīrā svinē-
jis BK “Ventspils”, kas viesos ar 98:74 
apspēlēja “Valmiera Glass/ViA”. Jānis 
Bērziņš guva 17 punktus, izcīnīja 8 atlē-
kušās bumbas un izdarīja 6 rezultatī-
vas piespēles. Šī bija BK “Ventspils” 18. 
uzvara sezonā.

“Ventspilij” sagrāve pret 
turkiem
Lai arī pirms nedēļas FIBA Eiropas kausa 
izcīņas ceturtdaļfinālā BK “Ventspils” 
spēlē izbraukumā tikai ar vienu punktu 
piekāpās Turcijas klubam “Bahcesehir”, 
cerības uz pusfinālu izplēnēja Ventspilī. 
Atbildes mačā piedzīvota sagrāve ar 
90:112. Spēles laikā turku pārsvars brī-
žiem bija pat 35 punkti.

Vēl viena uzvara 
pārbaudes mačos
Pie vēl vienas uzvaras pirmssezonas 
pārbaudes mačos ticis FK “Ventspils”, 
kas Rīgā notikušajā cīņā ar 2:0 pārspē-
ja FC “Valmiera”, kuru agrāk pazina 
kā “Valmiera Glass/ViA”. Vārtus guva 
Giorgijs Erastavi un Kaspars Svārups.

Laba jaunā pludmales 
paaudze
Rīgā notikušajā Latvijas jaunatnes čem-
pionātā posmā pludmales volejbolā telpās 
uzvaru U-18 grupā svinēja Ventspils kluba 
“Bloks” audzēknes Beāte Liepājniece un 
Anija Ozoliņa. Trīs posmu kopvērtējumā 
ventspilniecēm sudraba medaļas.

SPORTA ĪSZIŅAS

 HK “VENTA2002” AICINA:

Tiekamies 
Ventspils ledus hallē

NĀC ATBALSTI SAVĒJOS!!!
Mūs atbalsta:

 
Junioru Attīstības 

Hokeja Līga

SVĒTDIEN – 2020. gada 15. martā

plkst. 13.30

HK Venta 2002 – HS Rīga 2003

Ceturtdien – 2020. gada 19. martā

plkst. 19/00

HK Venta 2002 – AKO/Mārupe

Latvijas bērnu un 
jauniešu čempionāts

SESTDIEN – 2020. gada 14. martā

plkst. 15.45

U-15 komandu spēle

HK Venta 2002 – 
Kauno Baltu Ainiai

SVĒTDIEN – 2020. gada 15. martā

plkst. 07.45

U-15 komandu spēle

HK Venta 2002 – 
Kauno Baltu Ainiai

Pasaule cīnās ar “Covid-19”. 
Arī Ventspils slimnīca nodrošinās analīzes 
iedzīvotājiem ar aizdomām par inficēšanos
uz vīrusa skartajām valstīm un reģioniem. 
Ārlietu ministrija pagājušās nedēļas noga-
lē jau atjaunojusi ceļojuma brīdinājumus uz 
vairākām valstīm: ASV, Apvienoto Karalisti, 
Lielbritāniju, Franciju, Gruziju, Itāliju, Izraēlu, 
Kazahstānu, Spāniju un Vāciju. Ārlietu minis-
trija iesaka rūpīgi izvērtēt konkrētā ceļojuma 
nepieciešamību. Ceļotājiem pašiem ir jāpie-
ņem atbildīgs lēmums, vai apmeklēt konkrē-
tas valstis.

Šobrīd no minētajām valstīm visnopietnā-
kā situācija ir Itālijā. Saslimušo skaits strauji 
aug, bet mirušo skaits sasniedzis vairāk kā 
1000 cilvēku. Par inficēšanās gadījumiem 
ziņojuši visi Itālijas reģioni, bet visvairāk 
inficēto ir ziemeļu reģionos Lombardijā, 
Emīlijā-Romanjā, Veneto un Pjemontā. 
Savukārt svētdien, 8. martā, Itālija noteica 
karantīnu ap Milānu un Venēciju. Karantīnas 
plānā iekļautas arī Veneto reģiona daļas 
ap Venēciju un Parma Emīlijā-Romanjā un 
Rimini. Karantīnas noteikumu pārkāpēji tiks 
pakļauti soda naudām un līdz trīs mēnešus 
ilgam cietumsodam. Jaunie noteikumi būs 
spēkā līdz 3.aprīlim. Tāpat visā Itālijā slēgtas 
skolas, muzeji, kinoteātri, teātri, nakstklubi, 
kazino un citas izklaides vietas. Ja nu kāds 
ir tik neprātīgs, ka nolēmis doties slēpot 
uz Itālijas kalnu kūrortiem, vispirms jāpār-

liecinās, vai minētais reģions nav slēgts. 
Jāatgādina arī, ka pirmajos Latvijā apstip-
rināto “Covid-19” gadījumos pacienti bija 
atgriezušās no Itālijas – no Milānas, un no 
Černijas – kūrorta Itālijas ziemeļos. Arī  no 
Lietuvas un Igaunijas ir ziņas, ka ar korona-
vīrusu inficētie cilvēki atgriezušies no vīrusa 
skartajām teritorijām.

IR LIELA IESPĒJAMĪBA 
“IESTRĒGT” KARANTĪNĀ

Drošības pasākumi tiek veikti arī citās val-
stīs. Saskaņā ar ĀM informāciju, Izraēlā no 
6.marta uz 30 dienām Rietumkrastā, tai skai-
tā Betlēmē,  izsludināts ārkārtas stāvoklis. 
Betlēmē tiek slēgtas visas mācību iestādes, 
tūristiem liegta ieceļošana pilsētā, kā arī pilsē-
tas iedzīvotājiem noteikti strikti ierobežojumi 
attiecībā uz masveida pasākumiem vai pārvie-
tošanās iespējām no Betlēmes uz citām pilsē-
tām. Turcijā ceļotājiem, kuri pēdējo 14 dienu 
laikā pirms ierašanās šajā valstī būs apmek-
lējuši Ķīnu, Dienvidkoreju, Irānu, Irāku, Itāliju, 
ieceļošana Turcijā, arī tranzītā, tiks liegta. 

Gruzijā lidostās tiek monitorēts ielidojušo 
pasažieru veselības stāvoklis, un personām ar 
vīrusu saslimšanu simptomiem var tikt pie-
mērota karantīna līdz 14 dienām. Tāpat jārēķi-
nās ar pārbaudēm uz sauszemes robežām un 
personas, kam būs pozitīvas vīrusa analīzes, 
tiks izolētas.

“PĀRSPĪLĒTA PANIKA” 
UN ATCELTI REISI

Tiesa, Latvijas tūrisma operatoru un aģen-
tu asociācija uzskata, ka tik liela panika, kāda 
pašlaik valda jaunā koronovīrusa dēļ, ir sacel-
ta velti. Kā LTV raidījumā “Tieša runa” vēl 
4.martā izteicās asociācijas valdes loceklis 
Ēriks Lingebērziņš, tūrisma nozare vadoties 
pēc Pasaules veselības organizācijas ietei-
kumiem un norādēm, uz kurām valstīm un 
reģioniem nav ieteicams doties, un tas, ka 
desmitos pasaules valstu ir pa vienam “Covid-
19” gadījumam, vēl nenozīmējot, ka ceļot 
vairs nedrīkst vispār. Jāatzīmē, ka vīrusa uzlies-
mojums Latvijas tūrisma nozari ir skāris visai 

smagi, jo 50% visu marta ceļojumu ceļotāji 
piesardzības dēļ atcēluši. Arī nacionālā avio-
sabiedrība “airBaltic” paziņojusi, ka no pirm-
dienas, 9. marta, uz laiku atcelti visi reisi uz 
un no Milānas un Veronas. No 17. marta šajā 
maršrutā reisu skaitu samazinās arī “Ryanair”.

Tomēr pamats piesardzībai ir liels. Piemēram, 
Zviedrija par pirmo saslimšanas gadījumu pazi-
ņoja 31. janvārī, bet pēc datiem uz 6.martu šajā 
valstī bija reģistrēts 101 koronavīrusa gadījums, 
tai skaitā 59 Stokholmas reģionā. 

Jāatzīmē, ka pasaulē pret koronovīrusa 
izplatības draudiem izturas ļoti nopietni. 
Lūk, daži piemēri:
• Divas dienās ātrāk kā paredzēts (23.febru-
ārī) tika pārtraukts Venēcijas karnevāls, bet 
Milānas opera “La Scala” atcēla izrādes.
• Eiropas Parlamentā turpmākajās trīs nedē-
ļās atcelti 130 pasākumi, kurus gatavojās 
apmeklēt 6000 līdz 7000 cilvēku.
• Atcelts septiņu dienu Tirēnu-Adrijas velo-
brauciens, arī Milānas-Sanremo velobrauciens 
un “Strade Bianche” velobrauciens.
• Atcelts 2020.gada sieviešu pasaules čem-
pionātu hokejā Kanādā un sieviešu I divīzijas 
A grupas čempionātu Francijas pilsētā Anžē.
• Indijā nenotiks šomēnes plānotais 3x3 bas-
ketbola olimpiskās kvalifikācijas turnīrs.
• Japānā Osakā un Tokijā atcelti tradicionālie 
ķiršu ziedēšanas festivāli.
• Iespējama arī 2020. gada Tokijas olimpisko 
spēļu atcelšana. 

 turpinājums no 1. lpp.

Katram no mums gribas vairāk naudiņas skaitīt savos maciņos, kādam – ielikt zeķē vai 
krājkontā bankā. Lai kurā reģionā dzīvotu, daudzi sapņo par došanos labākas dzīves 
meklējumos uz Rīgu, jo tur visa kā ir daudz vairāk un arī algas – lielākas. Kā rāda jau-
nākie pētījuma dati, alga galvaspilsētā turpina strauji augt un plaista starp reģioniem 
kļūst arvien lielāka. Kā liecina Centrālās statistikas pārvaldes pārskata dati, Rīgā vi-
dējā darba alga pirms nodokļu nomaksas ir sasniegusi jau 1206 eiro, kamēr Kurzemes 
reģionā starpība ir jau tuvu vidēji 300 eiro. 

Higiēnas pasākumi
• Ja esi slims, paliec mājās.
• Bieži mazgā rokas ar ziepēm un 
ūdeni vai izmanto roku dezinfekcijas 
līdzekli uz alkohola bāzes.
• Ievēro distanci vismaz 2 metru 
attālumā no cilvēkiem ar akūtas 
elpceļu infekcijas simptomiem.
• Ja klepo vai šķaudi izmanto vienreiz 
lietojamo salfeti. Pēc tam to izmet 
slēgtā tvertnē un nomazgā rokas.
• Izvairies aiztikt ar rokām acis, degunu un muti.

Vidējā alga Rīgā – jau 1206 eiro, 
Kurzemē – par 300 eiro mazāk

P 
araugoties vidējās darba samaksas 
rādītājā pirms nodokļu nomaksas 
valsts mērogā, pagājušajā gadā šis 
skaitlis ir pieaudzis līdz 1076 eiro, 
un tas gada laikā ir kāpums par 

iespaidīgiem 7,2%. Par šādu algu var tikai 
sapņot lielākā daļa ventspilnieku, jo pilsē-
tā vidējais darba samaksas rādītājs ir kriet-
ni zemāks. Vidējā neto darba samaksa, kas 
aprēķināta, izmantojot darba vietā piemēro-
jamos darba nodokļus, bija 793 eiro. Gada 
laikā alga “uz rokas” pieaugusi par 6,8%. 

Vidējā mēneša bruto darba samaksa pērn 
visstraujāk pieauga Pierīgā un Zemgales reģio-
nā – attiecīgi par 8,4% un 7,9%. Zemāks pie-
augums bija Kurzemē – 7,4%. Lai gan pieau-
guma dinamika ir samērā līdzīga (neskaitot 
Rīgu, kas turpina strauji attālināties), plaisa 
aug ne vien Rīgai attiecībā pret novadiem, bet 
arī pašu novadu starpā. Ja Rīgā vidējā alga ir 
sasniegusi jau 1206 eiro, tad Kurzemē šis rādī-

tājs ir 922. Tātad, drīz plaisa būs jau 300 eiro. 
Privātajā, sabiedriskajā un vispārējās valdī-

bas sektorā, kurā ietilpst valsts un pašvaldību 
iestādes, kā arī valsts un pašvaldību kontro-
lētas un finansētas kapitālsabiedrības, algas 
bija attiecīgi vidēji 1067, 1103 un 1055 eiro. 
Privātajā sektorā algas augušas straujāk. Algas 
pieauga visās jomās. Visstraujāk (pieaugums 
13,2%) darba samaksa auga veselības un 
sociālās aprūpes nozarē. Straujš kāpums bija 
arī administratīvo un apkalpojošo dienestu 
darbības nozarē – 10,9%, būvniecībā – 10,3%, 
profesionālo, zinātnisko un tehnisko pakalpo-
jumu nozarē – 9,8% un ūdens apgādes, notek-
ūdeņu, atkritumu apsaimniekošanas un sanā-
cijas nozarē – 9,2%. Septiņās nozarēs vidē-
jā darba samaksa mēnesī par pilnas slodzes 
darbu bija lielāka par vidējo valstī – finanšu 
un apdrošināšanas darbību nozarē, informā-
cijas un komunikācijas pakalpojumu, enerģē-
tikas, valsts pārvaldes, profesionālo, zinātnis-

ko un tehnisko pakalpojumu nozarēs, iegu-
ves rūpniecības un karjeru izstrādes nozarē, 
kā arī veselības un sociālās aprūpes nozarē. 
Vismazākā vidējā darba samaksa bija izmiti-
nāšanas un ēdināšanas pakalpojumu noza-
rē (767 eiro), izglītībā (866 eiro) un dažādu 
pakalpojumu sniegšanas jomā (819 eiro).

Pašvaldības vadība gan apgalvos, ka Ventspilī 
vidējā alga, tāpat kā pensijas, ir krietni augstā-
kas nekā reģionā un pat labākas pensijas rādī-
tājos nekā caurmērā valstī, tad tas neiztur kri-
tiku. Reālā aina parāda, ka algas kāpj reti un 
kūtri. Vairākkārt “Ventspilnieks.lv” rakstījis arī 
par to, ka tik mazā pilsētā kā Ventspilī pietiek 
ar dažiem milzīgo algu un pensiju saņēmē-
ju, lai ievērojami mainītu vidējos rādītājus un 
notušētu reālo situāciju sabiedrībā. Piemēram, 
pašvaldības vadībā esošie deputāti un amat-
personas mēnēsī katrs nopelna piecas līdz 
astoņas reizes vairāk nekā vidējās vai vidēji 
zemās algas saņēmēji, kas ir vairākums pilsē-
tā. Kā vienu no avotiem kopējās situācijas pār-
skatam var izmantot brīvo darba vietu sludi-
nājumus Nodarbinātības valsts aģentūras datu 
bāzē vai vakanču sludinājumos, piemēram, 
portālā SS.com. 
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numu, šo faktu skaidrojot ar pavisam netālā 
viņam piederošā meža elpu, kas garausi droši 
vien iedvesmo dzīvei. Viņš ar nožēlu konstatē, 
ka pagaidām nevar savam daudzgalvainajam 
un daudzveidīgajam ganāmpulkam sagādāt 
labturības maksimālas ērtības.

“Priekš tā mums vienkārši pietrūkst līdzek-
ļu, jo tikai reizi, pirms astoņiem gadiem atve-
rot minizoo, tam izdevās piesaistīt nelielu ES 
finansējumu, pārējais ir pašu naudiņa – gan 
mītnēm, gan barībai. Tāpēc tagad kopā ar 
sievu Lienīti esam izlēmuši neforsēt dzīvnie-
ku skata palielināšanu. Centīsimies izkopt un 
saglabāt jau esošās šķirnes, īpaši tas attiecas 
uz baložiem,” Arnis izpētījis, ka pasaulē balo-
žu dzimtā ir ap 340 sugas, kas tiek iedalītas 
49 ģintīs, bet baložu šķirņu skaits sniedzas 
no 800 līdz pat 1000. No tām Latvijā sasto-
pamas piecas sugas  –  lauka, mājas un meža 
balodis, kā arī ūbele parastā un gredzenūbele. 
Gadu desmitus ilgā selekcijas darbā entuziasti 
mūsu valstī izveidojuši piecas baložu šķirnes:  
“Liepājas baltasti”, “Rīgas baltsvītru”, “Rīgas 
vairogspārnu”, “Rīgas krāsasti”, “Rīgas spo-
guļasti”, kas Latvijā vairs atrodamas pavisam 
nelielā skaitā, bet tās visas ir Arņa kolekcijā. 

LAI NEPAZUSTU 
LĪDZĪGI “CILPOTĀJAM”

“Klaja necieņa pret šo šķirņu radītājiem 
būtu, ja postā tiktu aizlaists viņu patiešām 
nenovērtējamais darbs un šie unikālie īpatņi 
pazustu. Pieredze rāda, ka tas var notikt salī-
dzinoši īsā laikā, kā tas gadījies ar “Liepājas 
cilpotāju”, kurš Latvijā vispār vairs nav sasto-
pams,” Arnis atturas prognozēt, vai arī viņam  
izdosies radīt kādu jaunu šķirni, bet neslēpj, ka 
selekcijas darbu, ka faktiski pielīdzināms zināt-
niskajam, iespēju robežās turpina visus šos 
gadus. Viņam ir izglītība uzņēmumu vadībā, 
kas papildināta ar lauksaimnieciskām zināša-
nām dažādos kursos un semināros, bet ģenē-
tikā daudz tiekot apgūts arī patstāvīgi. 

Līdz šim paveikto Arnis, protams, var novēr-
tēt tikai daļēji un pēc ārējā izskata, jo brīvī-
bā pa laikam tiek palaisti tikai pasta balo-
ži, kuri sekmīgi ir mērojuši atpakaļceļu uz 
“Silkalniem”no Ventspils un pat Rīgas.  Pasta 
baložus kolekciju Arnis ieguvis pēc netālu dzī-
vojušā baložu audzēšanas entuziasta Raita 
Mertena pāragras aiziešanas mūžībā, jo viņa 
vaļaspriekam ģimenē mantinieki nav atradu-
šies.  Raitim bijusi iecere un arī iestrādes tūris-
tu piesaistīšanai ar ēdieniem, kas gatavoti no 
sarkanās baložu gaļas.  Tā  pat elitārās gardē-
žu aprindās ļoti augstu tiek vērtēta ārzemēs, 
bet arī šo nodomu īstenot viņš nav paspējis:  
Latvijā cilvēki pret tādu maltīti pagaidām attu-
rīgi. Bet ir arī izņēmumi.  

“No visām gaļām balodi lieku pirmajā 
vietā,” tā pēc lēni gatavota un uz salmiem 
nedaudz kūpināta šī putna cepeša baudīšanas 
Londonas smalkākajā  restorānā savulaik iztei-
cies Latvijas pavārmākslas guru Mārtiņš Rītiņš, 
ik pa laikam šādu gardumu, ieceptu tā sau-
camajā “zelta mīklā” , piedāvājot arī rīdzinie-
kiem. Gaļas baloži ir arī Arņa sprostos, taču tie 
netiek audzēti  patēriņam, bet tikai apskatei. 

BALOŽOS JĀIEGULDA MILZU DARBS
“Šķirnes baložu audzēšana Latvijā un selek-

cijas darbs ar tiem gandrīz katastrofāli  sarūk, 
jo vairumā gadījumu ar to nodarbojās vecāka 
gadagājuma cilvēki, kas to vairs fiziski nespēj 
turpināt.  Jaunajiem par šiem putniem intere-
se neapšaubāmi ir, betparasti tikai dekoratīvo 
īpatņu  aplūkošanas un paraugdemonstrēju-
mu vērošanas līmenī  cirkā. Maz kāds vairs  
iedrošinās uzņemties šķirnes baložu kolekciju 
veidošanu un saglabāšanu, jo patiesībā tas ir 
ļoti ilgstošs un rūpīgs darbs,” minizoo saim-
nieks pārliecinājies, ka tieši proporcionāls tam 
ir arī gandarījums. 

“Kad parādās pozitīvs rezultāts, cilvēks 

Aplaimots ar baložatkarību

neapnicis  stundām var sekot savu mīluļu 
gaitām debesīs un gaidīt atgriešanos balo-
žu mājā,” Arnis to pilnam izbaudījis ļoti agrā 
bērnībā Ventspilī, vērojot, kā lidinās kaimiņa 
Konstantīna Krušnovska putni. 

“Reiz lietus laikā viens no tiem samircis 
paslēpās mūsu sētā, un tēvam nācās gandrīz 
ar varu piespiest mani aiznest lidoni tā īsta-
jam saimniekam – tik ļoti es to gribēju paturēt. 
Neskatoties uz to, ka man tanī laikā jau bija 
aizraušanās ar papagaiļiem, fazāniem, vistām, 
pīlēm un zosīm, kuras man uzticēja barot, tik-
līdz iemācījos staigāt,”Arnis atceras, ka pirmos 
no vecākiem “izdīcis” viļņainos papagaiļus, 
bet vēlāk, pārceļoties uz omes Mildas māju 
piepilsētas teritorijā, viņa aprūpē nonākušas 
arī eksotiskās vistas “Brama”, kuras uz Latviju 
no tālienes atvedis viņas  paziņa Arnolds. Tur 
bieži  vajadzējis apkopt arī pīles, zosis, cūkas 
un aitas, kad ome gājusi  algotā darbā.  

PILSĒTAS ZĒNS 
AR LAUCINIEKA DVĒSELI

“Biju cauri un cauri pilsētas zēns, bet mani 
saistīja lauku dzīve, tāpēc “Silkalnos”, kur 
vienā pusē sētai ir mežs, bet otrā līdzenu lauku 
plašums, jūtos savā vietā,”saimnieks māj ar 
roku virzienā, kur paredzēts būvēt jaunu māju 
no savā mežā cirstiem baļķiem, tiklīdz to 
atļaus rocība. Tas jādara arī, lai atvieglotu dzīvi 
sievai Lienītei, kura līdz šim samierinājusies ar 
visai pieticīgām ērtībām. Viņa dzīvnieku aprū-
pēšanā aizvieto Arni, kad vīram maizes darbs  
apsardzes firmā Vārvē – ienākumi no minizoo 
pagaidām ir tikai vasaras mēnešos. Arnis lolo 
cerību, ka ar laiku viņa vaļasprieks kļūs tuvs 
arī teju četrgadīgajam dēlēnam Adrianam 
Ralfam, jo viņš jau tagad labprāt piedalās 

minizoo iemītnieku aprūpēšanā. 
“Mums kā vecākiem nav nodoma dēlam 

kaut ko uzspiest lielā dzīves ceļa izvēlē. 
Pagaidām kopīgajās gaitā mēģinu viņam stās-
tīt par mūsu minizoo iemītnieku īpatnībām 
un reizēm visai neparasto ceļu, kā katrs no 
viņiem  pie mums ir nonācis. Ar sīkdzīvnie-
ku audzētājiem, kuri apvienojušies biedrībā 
“Trusis un citi” pieredzē un aktuālajā infor-
mācijā dalāmies gan internetā, gan klātie-
nē izstādēs, un bieži vien tas rezultējas  arī 
ar retāku šķirņu eksemplāru apmaiņu. Uz to 
reizēm ved līkumaina kompromisu taciņa, pa 
kuru jātaustās gandrīz vai ar detektīva intuī-
ciju. Adrians Ralfs to reizēm klausās kā pasa-
ku,”Arnis ar smaidu atceras, kādas leģendas 
un brīnum stāstus pats dzirdējis no nozares 
veterāniem. 

MĀK DŪDOT TELEFONĀ, 
ĒST PIE GALDA

“Reizēm ir grūti pieņemt, ka mūsu, baložu 
audzētāju, Latvijā ir palicis tik maz – ap trim 
desmitiem, kaut gan vēl salīdzinoši nesen šī 
nodarbe bija visai populāra ne vien pensionā-
ru, bet arī viņu dēlu un mazdēlu vidū.

Aizbildinājumam, ka šos putnus ir dārgi 
uzturēt, turklāt tie ir netīrīgi un var pārnēsāt 
slimības, nav pamata, jo gandrīz viss ir atka-
rīgs no saimnieka: balodi var iemācīt dūdot 
telefonā, var pieradināt ēst pie kopīga galda 
ar cilvēkiem, un nekādas šmuces nebūs,”savā 
un kolēģu pieredzē dalās Arnis. 

“Dienā šim putnam pietiek ar saujiņu grau-
du, tas maksā no  pusotra līdz diviem cen-
tiem. Vēl vajag nedaudz grants, saberztu ķie-
ģeļu vai gliemežvāku. Jā, daudzdzīvokļu mājās 
baložus turēt ir praktiski neiespējami, bet vai 

Arnis Pāvelsons, baložaudzētājs un minizoo dibinātājs.
maz pēdējos 
gados gan pil-
sētās, gan lau-
kos ir uzcelts 
privātmāju, 
kuras iespē-
jams izdai-
ļot ar moder-
nām baložu 

būdām? Tajās varētu dūdot un virs tām par 
prieku saimniekiem un viesiem – lidināties, 
piemēram, “kūleņotāji”, ko pie mums sauc 
arī par “spārnsitējiem”, bet  Vācijāpar ”mau-
zeriem”, jo viņu spārnu plīkšķi atgādina šāvie-
nus,”Arnis atturas raksturot citu šķirņu lidoņu 
trikus, jo tādu var būt nebeidzams daudzums 
un katra pacelšanās gaisā ir kā tāds jaunrades 
demonstrējums. Ar noteikumu, ka saimnieks ir 
pielicis pūles, lai atrastu interesējošo šķirni un 
piestrādājis baložu trenēšanā lidojumiem. 

MIERA UN MĪLESTĪBAS SIMBOLS
“Protams, ka bērnībā un pusaudža gados 

mani apbūra tieši šo putnu atraktīvā lidināša-
nās, bet pieaugušā dzīvē ir nācies aizdomā-
ties, kāpēc vairākās reliģijās balodis izpelnījies 
godu saukties par svētu putnu, visur kļuvis 
par mīlestības un uzticības simbolu (jo brīvībā 
baloži ir monogāmi, bet olas mātīte dēj tikai 
tēviņa klātbūtnē!). Varbūt masu ieinteresēša-
nai laiks būtu par baložiem un to audzētājiem 
uzņemt mākslas filmu, kā savulaik par dal-
māciešiem? Pēc tās šīs šķirnes suņu saviesās 
biezā slānī...   Bez šaubām, neaicinu baložus 
iegādāties kā modes preci, bet vairāk uzma-
nības šie putni tiešām ir pelnījuši,” Arnis šai 
ziņā sevi neuzskata par pasaules lāpītāju, bet 
strādā sirdsšķīstā cerībā, ka saskarsme ar balo-
žiem stresa pārpilnos cilvēkus noskaņo mie-
ram un saticībai. Jo tas vēstīts jau leģendā par 
kara dievu Marsu, kura ķiverē baložu māte 
perēja mazuļus, tā atturot viņu no karagājie-
na.  Savukārt pasaules plūdu laikā Noass no 
sava šķirsta tieši balodi  sūtījis lūkot, vai tuvu-
mā nav zeme un putns kā cerības zīmi knābī 
no turienes atnesis olīves zariņu. 

Cilvēki, krustojot šķirnes, visos laikos ir cen-
tušies balodi pārvērst dekoratīvā radījumā, un 
krievi šī putna francisko nosaukumu ”pigeon” 
pārtaisījuši par “pižon”, ar šo vārdu raksturo-
jot lecīgu, iedomīgu, švaukstīgu kāda cilvēka 
uzvedību. Putnam par attaisnojumu jāsaka, ka 
par tādu viņu pārvērtusi cilvēku apzināta rīcī-
ba, brīžiem baložu izskatu veidojot pēc savām 
egoistiskām vēlmēm. 

Turpinot miera tēmu, Arnis atgādina, ka 
balodis apdzīvo visu pasauli, izņemot Arktiku, 
Antarktīdu un Sahāras tūksnesi, tāpēc cilvē-
kiem jebkurā zemeslodes vietā ir iespēja vie-
noties sarunai par šo krāšņo un daudzveidīgo 
radību. Bet saruna – tas jau arī ir miers. 

Adrians Ralfs, Arnis un “Rīgas vairogspārnu” šķirnes balodis.

Nepateicīgais krauklis.
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Lai gan Sieviešu diena kalendārā bija 
pirms nedēļas, tomēr Ventspilī šīs svēt-
ku dienas svinēšana turpinās. Šoreiz 
svinēs tikai dāmas, bez vīriešiem... Jā, 
tieši tā! Jo piektdienas vakarā plkst. 
20.30 “Jūras vārtos” notiks “MEN$ 
Secret Mind Tour” šovs sievietēm!

D 
āmas varēs kārtīgi izpriecāties 
šovā, kura laikā “MEN$” trupas 
vīrieši sniegs vairākus, kā norā-
da rīkotāji, “kārdinošus un aiz-
raujošus priekšnesumus”. Šova 

laikā gaidāmi arī vairāki pārsteigumi un 
konkursi, turklāt šovs notiks divās daļās. 
Jāģērbjas valdzinoši, turklāt šova beigās 
varēs fotografēties ar “MEN$” puišiem. 
Un vēl – pēc šova notiks arī “afterparty”! 
Ieejas cena gan nav maza (15 eiro), bet 
droši vien ir tā vērts.

Tikmēr piektdienas vakars piederēs arī 
Ventspils jauniešiem, jo paralēli “Jūras 
vārtu” lielajā zālē piestās “Republikas tūre” 
– latviešu hiphopa zvaigžņu plejāde ar 
“ansi”, “Singapūras satīnu”, “Edavārdi” un 
“Prusax”. Koncerta programmā būs gan 
Latvijā aktuālāko repa izpildītāju lielākie 
hiti, gan arī šī brīža aktuālākās dziesmas un 
kopīgi projekti. Biļešu cena 10-18 eiro.

Nopietnākas un novatoriskākas kultūras 
pazinēji un cienītāji noteikti izvēlēsies doties 
sestdienas vakarā uz koncertzāli “Latvija”, 
kur izskanēs īpašs koncerts uz speciāli 
koncertzālei radītajām klavierēm “470i”. 
Uzstāsies poļu pianiste un mūzikas auto-
re “Hania Rani”. Hanna Marija Raniševska 
radījusi darbus stīgu ansambļiem, klavie-
rēm, balsij un elektronikai, sadarbojusies ar 
daudziem mūziķiem. “Jutekliskas un jūtīgas, 
ritmiskas, atmosfēriskas un brīvas, reizē 
harmoniskas, maldinošas un hipnotizējošas 
– kā kopums tās rada neierobežotas telpas 
un laika sajūtu,” tā par mākslinieces radī-
to mūziku teikts koncerta anotācijā. Biļešu 
cena – 10 eiro. 

Savs šovs 
dāmām, savs – 
jauniešiem

AS “BALTIC COAL TERMINAL”

Dzintaru iela 39b, Ventspils

+371 63634000

info@balt iccoal.com

AS “BALTIC COAL TERMINAL” 
Vienīgais specializētais slēgtā tipa 
ogļu pārkraušanas termināls Eiropā

Vismodernākās videi draudzīgas 
ogļu pārkraušanas tehnoloģijas

Pilna spektra ogļu 
pārkaušanas pakalpojumi

AS “Baltic Coal Terminal” 2018. gadā Ventspils pašvaldības budžetā Iedzīvotāju ienākumu 
nodoklī samaksājusi 211 936  eiro. Nekustamā īpašuma nodoklī – 124 388  eiro.
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“Uz augsta pakalna pacēlās sirma, pussagru-
vusi bruņinieku pils, aptīta un apvīta visapkārt 
zaļām koku virknēm, kuras zemāku un zemā-
ku kāpdamas, ielocījās pilsētā un apvijās sarka-
najiem jumtiem kā zaļas, platas joslas. Šur tur 
iezibējās rīta saulē spodrie logi baltajās sienās. 
Platā Dziļna (tā Brigadere 1898. gadā sarakstī-
tajā stāstā “Lūcija Dunker” nosaukusi Ventu), 
ap pilsētiņu kā ap mīļu bērnu glauzdamās, 
vēla lēni un majestātiski uz jūru savus tum-
šos viļņus. Pa labai un kreisai no pilsētas – cik 
tālu acis sniedza – stiepās nepārredzami zilga-
ni meži līdz pašai apvārkšņa malai…” Un vēl: 
“Tu spodrā, gaišā Krastiene (tā Brigadere stāstā 
dēvēja Ventspili) ar tavām tīrajām ielām, pla-
šajiem dārziem, zemajiem, glītajiem namiem, 
kuru logos aiz ziedošu puķu podiem laistās 
sniegbaltie aizkari! (…) Jūs, jaukie Krastienes 
meži pavasara rotā ar smuidrajiem bērziem, 
košiem kā nevainīgas jaunavas tēls, stalta-
jiem ozoliem, kupliem ošiem, ar zaļo sūnu 
segu, izrakstītu vizbuļiem, maija lilijām un 
pulkstenīšiem!”

Protams, zināmas nodevas te pienākas 
Annas Brigaderes lirismam, kā arī tam fak-
tam, ka 1876. gada pavasarī, ar kuģīti no Rīgas 
Ventspilī iebraucot, viņai bija tikai piecpadsmit 
ar pusi gadu, un tik agrā jaunībā, kā zināms, 
pasaule rādās krāšņāka un spilgtāka, nekā tā 
ir patiesībā. Un tomēr,– diez vai rakstnieces 
spalva “piedzejojusi” to, kā patiesībā nav bijis. 
Nu… varbūt pils nebija gluži “pussabrukusi”, 
bet gan salīdzinoši labi uzturēta celtne, kur 
atradās ne vien cietums, bet arī apriņķa admi-
nistrācija un dažas citas iestādes. Taču tas, ka 
Ventspils tolaik bija zaļumiem bagāta vienstā-
va namu (pārsvarā) un sarkano dakstiņu jumtu 
pilsēta, gan jau būs vēsturiska patiesība.

Taču tā nu iznāca, ka jauniņās Annas pirmā 
apmešanās vieta Ventspilī bija viens no nedau-
dzajiem divstāvu namiem Pils un Ūdens ielu 
stūrī. Pagājušā gadsimta 20. gados Brigadere 
rakstīja Ventspils skolotājam un novadpētnie-
kam Jānim Sviestiņam, kurš tobrīd strādāja pie 
sava „Ceļveža pa Ventspili”: “Esmu dzīvoju-
si divās Ventspils ielās. Pirmā saucās Pils iela. 
Mūsu dzīvoklis bija jaunā mūra mājā, kur aug-
šējā stāvā atradās viesnīca.”

Viesnīca saucās “Central” un darbojās vēl 20. 
gadsimta sākumā. Minētā ēka pa lielākai daļai 
saglabājusies līdz mūsdienām, kaut arī zaudē-
jusi daudz no savas sākotnējās godības.

Acīmredzot, tobrīd Annas svainim Preikšātam 
“bizness” labi gāja no rokas, citādi diez vai viņš 

Ventspils rakstnieku acīm

Sarkano jumtu un spodro logu pilsēta
Šajā numurā aizsākam jaunu rakstu ciklu 
par to, kā dažādos laikos mūsu pilsēta 
atklājusies vairākiem latviešu rakstnie-
kiem – gan viņu daiļdarbos, gan atmiņu 
stāstos. Hronoloģiski šajā autoru rindā 
kā pirmā stājas Anna Brigadere. Uzreiz 
jāteic, ka tik skaistas rindas, kādas viņa 
veltījusi 1876. gada Ventspilij – maziņai 
pilsētiņai ar nieka 4,5 tūkstošiem iedzīvo-
tāju –, nav uzrakstījis neviens cits (vismaz 
līdz pagājušā gadsimta 90. gadiem) 
rakstnieks.

ar sievu – Annas māsu Līzi – būtu varējis īrēt 
dzīvokli tik greznā mājā. Taču vēlāk Preikšātu 
ģimene pārcēlās uz mazāk respektablu namu, 
visticamāk, Kuldīgas un Annas ielu stūrī, kur 
dzīvoja jumta stāvā. Šīs mājas izskatu glabā 
tikai fotogrāfijas.

Pateicoties autores detalizētajiem apraks-
tiem, arī mūsdienu ventspilniekam ir iespē-
jams izsekot “Lūcijas Dunker” varoņu gai-
tām. Ja Lūcija ir reāls, lai arī romantizēts 
Ventspils meitenes tēls, tad viņas ģimene dzī-
vojusi nebūt ne tai smalkākajā pilsētas daļā 
– Strādnieku ielā, kas bija praktiski ārpilsēta; 
mājokļa ziņā Anniņa piederēja augstākām 
aprindām. Visvairāk abas draudzenes staigā-
jušas pa Pils ielu, kas tolaik, lai gan caurcau-
rēm vāciska, tomēr pa lielākai daļai apbūvē-
ta vienstāvu namiem ar dārziem aizmugurē. 
Šiem dārziem bija tīri praktiska nozīme – augļu 
koki un krūmi, dārzeņu dobes –, taču jau tolaik 
Ventspilī bija vismaz viens īsti dekoratīvs dārzs, 
kas stāstā aprakstīts sekojoši: “Mājas priekšā 
aiz skaisti izrotāta žoga bija krāšņs dārziņš, kurš 
dažu aršinu garumā un platumā sevī sakopo-
ja visas dārzniecības mākslas. Tur bija krūmu 
puduri no iekš- un ārzemes augiem, formās 
un krāsās harmoniski sastādīti; visi gadu laiki 
tiem bija aizdevuši savas krāsas. Mazas lauru 
piramides pacēlās iz zaļiem mirtu pušķiem, un 
sīkajos, pēc angļu vīzes īsi pļautos laukumiņos 
lepojās staltās, platlapainās mūzas. Dārza vidū 
ap strūklaku bija pakalna veidīga dobe, piestā-
dīta pēc krāsās šķirtās slejās ar dārgām smar-
žojošām puķēm.” Kā šī brīnumdārza īpašnieks 
minēts lielrūpnieks Šternfelds, taču ieskats 
tālaika turīgāko Ventspils pilsoņu sarakstā, 
kā arī senās fotogrāfijas rosina domāt, ka 
aprakstītais skaistais īpašums, kur, starp citu 
bijusi arī lapene, kur saimnieki pēcpusdienās 
dzēruši «kafeju», piederējis vai nu brāļiem 
Gūtšmitiem (nama tagadējā 
adrese Kuldīgas ielā 2), vai 
arī E. V. Reinke (Dārza ielā 2). 

Abi tolaik bija turīgi uzņēmēji un kuģīpašnie-
ki, abējiem piederēja mājas ar dekoratīviem 
dārziem un lapenēm, turklāt gan viena, gan 
otra atradās uz ielām, kur 1876.–1878. gg. dzī-
voja Annas svaiņa ģimene, tā ka, dodoties uz 
mājām, meitenei bieži iznāca iet tām garām. 
Tā kā dārzs bija tik skaists, tā tuvumā vienmēr 
apgrozījās gados jauno ventspilnieku pulciņš, 
– ar vienu aci vērojot, kā “patricieši” bauda 
kafiju, un savā starpā jautri triecot un mēļojot.

Atminot Ventspilī pavadītos jaunības gadus, 
Brigadere ļauj ielūkoties tālaika meiteņu un 
puišu savstarpējās attiecībās, laika pavadīša-
nā, paražās un tikumos. 19. gs. 70. gados lat-
viešu Ventspilī vēl bija maz, vēl mazāk – turī-
gu latviešu. Un tomēr tādi bija. Piemēram, 
“kapteinis Graudings”; uzvārda sakne lieci-
na, ka vīrs bijis skaidrs latvietis, bet galotne 
“ings”, ka viņš vēlējies, lai viņu uzskata par 
vācieti. Lūk, kā Brigadere aprakstījusi viesības 
Graudingu mājā: «Tai vakarā – pēc Krastienes 
paražas – «jaunie» priecājās savā galā, un 
«vecie» savā, pat vakariņās nelaida kopā. 
Mani tūliņ pēc apsveicināšanās iestūma zālē, 
kur valdīja jautra dzīve. Gāja rotaļās. «Es ritt 
ein Edelmann zum Thore hinaus» («Pa vārtiem 
izjāja bruņinieks» – vācu val.) – man skanēja 
visās toņu kāpēs pretī. Vidū stāvētājs «edel-
mans» bija stalts, skaists puisis, sārts kā ābols. 
Drošiem skatiem, mazās ūsiņas braucīdams, 
tas nolūkojās, kritiski smīnēdams, ap viņu riņ-
ķodamos «ganos». Protams, ka Krastienē visi 
bija «vācieši». Jaunās meičas viņam piegrieza 
savus sakarsušos ģīmjus; mudinājošos skatos 
bija lasāms: ņem mani, ņem mani!”. Arī rotaļu 
starplaikā kafiju dzerot, jaunieši tērzē un ami-
zējas vāciski, tas pats pie vakariņu galda, kur 
saimnieces lomā bijusi Graudingu meita Olga 
– tik smalka, ka kļuvusi par smalkuma paraugu 
citām, arī vācu jaunavām. Kā redzams, tautī-

Nams Pils un Ūdens ielu stūrī, kur otrajā stāvā atradās viesnīca “Central”, bet 
pirmajā neilgi dzīvoja Anna Brigadere.

20. gs. 30. gados nojauktā māja Kuldīgas un Annas ielu stūrī, kur, domājams, 1877. g. dzīvoja 
Preikšātu pāris un Anna.

ba nebija tik daudz no svara, cik prasme “sevi 
pasniegt”. Visu jaunkundžu iekārotais “edel-
mans” Oto Šneiders, kā atklājas, dzimis lat-
vietis, bet, ticis pie izglītības un labas vietas, 
aši pārvācojies… Arī Anna, stāstā saukdamās 
par Almu, tāpat veikli pārvaldīja vācmēli, tādēļ 
gan jauno ventspilnieku kompānijā, gan vis-
notaļ smalkajā Ričman kundzenes “augstākajā 
meitu skolā” jutās kā zivs ūdenī.

Varbūt lasītāju interesēs, kādas “riktes” tika 
celtas galdā Graudingu viesībās “jauno galā”? 
Lūdzu: aknu desa, teļa cepetis, dažādas zivis, 
cepta zoss; dabiski, arī vīns, kafija un kūkas. 

Nākamajā numurā varēsiet lasīt par 1876. 
gada pilsētas satiksmi, jaunavu garderobēm 
un slavenajām Ventspils “promenādēm”. 
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AUNS
Ļoti nemierīgs laiks. Situācijas lietišķajā un privātajā dzīvē 
var mainīties no tevis neatkarīgu iemeslu dēļ. Ja neko nevari 

ietekmēt, tad noskaiti līdz desmit, dziļi ievelc elpu un nogaidi. Gan viss 
atrisināsies. Ja vēlies iesaistīties jaunos projektos, tad lūkojies uz izdevī-
gumu. Labas iespējas pavairot ienākumus.

VĒRSIS
Ar šarmu un pievilcību atvērsi durvis uz cilvēku sirdīm. Viņi 
labprāt ar tevi komunicēs, uzklausīs tavu viedokli un to res-

pektēs. Ja nepieciešams atbalsts, tad droši vari paļauties uz seniem, 
tuviem draugiem. Šobrīd zvaigznes rāda labvēlīgu vaigu jaunu projektu 
uzsākšanai un karjeras izaugsmei.

DVĪŅI
Iespējams, nāksies risināt dažādus lietišķos jautājums. Sarunas 
iestādēs vai bankās sekmēsies, un tu panāksi vēlamo rezultā-

tu. Ja darbs vai bizness saistās ar ārzemju tēmu, tad gan esi piesardzīgs. 
Var gadīties, ka plāni lielāki nekā reālās iespējas. Brīvdienās vislabākā 
atpūta, apmeklējot izklaides pasākumus.

VĒZIS
Sabiedrisko aktivitāšu laiks. Viegli atradīsi kopīgu valodu ar 
cilvēkiem un iegūsi domubiedrus. Lielas iespējas iegūt atbal-

stītājus saviem turpmākajiem projektiem. Tāpat arī pozitīvas emocijas 
no tikšanās ar draugiem vai ballītes apmeklējuma. Vilinās jauni apvāršņi 
un tāli ceļojumi. 

LAUVA
Darbā atbildīgi pienākumi, taču ar rezultātu būsi apmieri-
nāts. Var nākt arī kāds izdevīgs piedāvājums. Rēķinies gan, ka 

nekas tāpat vien netiks iedots – lai gūtu panākumus un peļņu, vajadzēs 
krietni pastrādāt. Attiecību jomā nedrīkst ļaut vaļu emocijām. Ja kaut kas 
nav pa prātam, atklāti izrunājies.

JAUNAVA
Randiņu un romantisku piedzīvojumu laiks. Sajutīsi, ka saules 
stari sāk sildīt stiprāk un sirdī mostas pirmie sniegpulksteņi. 

Iespējas satikt jauku, simpātisku cilvēku. Vari plānot ceļojumu vai sazi-
nāties ar draugiem un darījumu partneriem ārzemēs. Kontakti būs gan 
sirsnīgi, gan noderīgi.

SVARI
Tūlīt klāt pavasara spodrināšanas laiks. Pievērsies mājas dar-
biem, sarīko ģenerāltīrīšanu, izšķiro un izmet nevajadzīgās 

mantas. Brīvdienās vari ielūgt ciemos radus un draugus, un pārsteigt 
viņus ar kulinārijas brīnumiem. Eksperimenti virtuvē izdosies. Darbā var 
rasties jaunas iespējas vai nākt kādas pārmaiņas.

SKORPIONS
Dienu gaita un veiksme būs atkarīga no garastāvokļa, tāpēc 
ļoti svarīga ir pozitīva dzīves pieeja. Centies visās situācijās 

saskatīt plusus, tad darāmais ies no rokas. Paļaujies arī uz intuīciju un 
iepriekšējo dzīves pieredzi. Veiksmīgi kontakti ar ārzemēm – gan privā-
tā, gan lietišķā jomā.

STRĒLNIEKS
Svarīga finanšu tēma. Ir iespējas realizēt ienesīgus projektus 
un papildināt maciņa saturu. Par brīvajiem līdzekļiem iegādā-

jies mājas preces, palutini ģimeni un nopērc sev kādu sen kārotu lietu. 
Brīvdienās sekmēsies saimniecības darbi mājās. Svarīga arī sirdslietu 
tēma – uzmanies no avantūrām.

MEŽĀZIS
Ienākumi lielā mērā atkarīgi no pieredzes un zināšanām. Ja 
meklē jaunas darba iespējas, nekautrējies CV norādīt visas 

prasmes. Sekmīgi sakārtosi lietišķos jautājumus. Būsi autoritāte citiem, 
un cilvēki uzklausīs tavu viedokli. Esi apdomīgs naudas lietās. Šobrīd 
labāk ietaupīt nevis tērēt.

ŪDENSVĪRS
Apcerīgs noskaņojums. Prātosi par pasaules lietu kārtību un 
globālām tēmām. Būs laba izpratne par notikumiem un cilvēku 

rīcības motīviem. Prāts atvērts mācībām un redzesloka paplašināšanai. 
Viss, ko uzzināsi, vēlāk izrādīsies noderīgs. Brīvdienās dodies izbraucienā 
un apskati ko interesantu. 

ZIVIS
Piemērots laiks sabiedriskām aktivitātēm un prezentācijām. 
Vari iepazīstināt cilvēkus ar savām idejām un meklēt spon-

sorus. Iespējami arī izdevīgi darījumi ar paziņām vai seniem biznesa 
partneriem. Taču naudas lietās esi apdomīgs. Nerēķinies ar to, kas vēl 
nav nopelnīts.
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- Mīļais, pasaki godīgi! Vai 
tu krāptu mani ar to ofici-
anti pie blakus galdiņa?
- Tas nav korekts jautājums!
- Un ar to pie bāra letes?
- Es vienkārši neatbildēšu.
- Bet ar to, kas zāles galā?
- Nē!

Jautājums: kurš radījums diennakts 
laikā maina savu svaru no 300 kilo-
gramiem līdz pat 30 gramiem? 
Atbilde: Vīrs. 
Jautājums: Kāpēc? 
Atbilde: Agrs rīts. Sieva sauc vīram: 
„Celies, begemot!” 
Pusdienas laiks. Sieva atnes vīram 
zupas šķīvi, uzmet uz galda un 
noburkšķ: ”Rij, suns tāds!” 
Vakars. Sieva taisās uz 
gultu un aicina vīru: „Manu 
pelēn, nāc pie manis!”

Cilvēki kļūst resnāki tāpēc, ka gadu 
gaitā uzkrātās zināšanas, piere-
dze un gudrība nesatilpst galvā 
un sāk izplatīties visā ķermenī.

Vīrietis atnācis pie ģimenes ārsta.
– Dakter, mans dēls no draudze-
nes saķēris nelāgu slimību!
– Tad lai nāk uz konsultāciju.
– Tas vēl nav viss: viņš to pie-
laidis arī mājkalpotājai.
– Hmm, tad jau arī viņai būs 
jānāk uz pārbaudēm.
– Eh, ko tur slēpt, no mājkalpotā-
jas slimību esmu dabūjis arī es!
– Būs jānodod analīzes…
– Redziet, baidos, ka būšu 
inficējis arī sievu…
– Tad, redz, no kurienes mēs 
visi esam dabūjuši to kaiti!

- Labdien, mani sauc Jānis! Es 

nozagu pandu no zoodārza!
- Ziniet, īstenībā šī ir anonī-
mo alkoholiķu biedrība!
- Un jums šķiet, ka šādas lie-
tas cilvēks dara skaidrā?

Mīlnieki guļ gultā. Vīrietis:
- Un kas mēs pēc notiku-
šā esam? Draugi vai mīļākie?
Sieviete:
- Un kas tu gribētu būt?
Viņš sapņaini pavērās pa logu 
zvaigžņotajās debesīs:
- Kosmonauts!

Paaudžu atšķirības. Ja piecdes-
mitgadnieki jaunībā, pamosto-
ties pēc dzerstiņa, brīnījās, kas 
viņiem guļ blakus, tad jaunā 
paaudze, pamostoties pēc dzersti-
ņa, brīnās, kas tie par drau-
giem parādījušies soctīklos!

Autobraucēju aptur policists. 
- Jūs zināt, ka braucāt uz 180? 
- Jā, kad es iedzeru, man patīk 
ātrāk pabraukt... 
- Uzrādiet tiesības! 
- Man nav, man atņēma, jo es 
notriecu gājēju. 
- Tad uzrādiet tehnisko pasi! 
- Ai, tās arī nav, jo mašīna ir zagta. 
- Nu paskatieties bardačokā, var-
būt tur ir! 
- Nē nav, tur ir tikai pistole. 
- Kāda pistole?!? 
- Nu es ar viņu nošāvu to veci, kas 
atrodas bagāžniekā. 
Policists ne pa jokam sabijies, 
izsauc papildspēkus. 
Policijas priekšnieks pieiet pie auto-
vadītaja. 
- Jūsu tiesības! 
- Lūdzu! (iedod) 
- Jūsu tehnisko pasi! 

- Lūdzu! (iedod) 
Priekšnieks pārbauda bardačoku un 
bagāžnieku – abi tukši. 
Viņš pieiet pie autovadītāja. 
- Atvainojiet lūdzu, man te stāstī-
ja, ka jūs esot piedzēries, un jums 
esot līķis bagāžniekā utt. 
- Jā, tūlīt viņš vēl sāks arī stās-
tīt, ka es ar 180 kilomet-
riem stundā braucu!

Paciente ārstam: 
- Dakter, noskūpstiet mani! 
- Ko jūs iedomājaties, to es neva-
ru izdarīt! 
- Nu es Jūs ļoti lūdzu, dakter, 
noskūpstiet taču mani! 
- Esmu baltā halātā, esmu devis 
Hipokrāta zvērestu! Jūsu lūgums 
nav izpildāms. 
- Dakter, es Jums ļoti lūdzu, 
noskūpstiet! 
- Es taču teicu nē. Pēc ide-
jas mums arī ar seksu neva-
jadzēja nodarboties...

Zvans uz ātro palīdzību: 
– Zvanītājs: Labdien, manai sievai ir 
delīrijs. Brauciet ātrāk! 
– Ātrā palīdzība: Kā jūs to noteicāt? 
– Zvanītājs: Dzīvoklis ir pilns ar 
velniem, bet viņa tos neredz.

– Sasodīts! Man jau roka nogura! 
– Tev laikam nav ne jausmas, cik 
divdomīga ir tāda frāze… 
– Nē, tu nesaprati pareizi… es tikai 
palīdzēju draugam… 
– Tu laikam ņirgājies par 
manu fantāziju!

Vakar glābēju dienestā atska-
nēja satraucošs tālruņa zvans. 
Glābēji tā sanervozējās, ka 
nolēma klausuli necelt.

NO IERAKSTA SOCIĀLĀS SAZIŅAS TĪKLĀ “FACEBOOK”:

Pirms pāris dienām vajadzēja noskaidrot pāris tehniskas lietas ar vienu Ventspils autoservisa uzņēmumu. 
Mājaslapa man ziņoja, ka “atvainojamies, tehnisku problēmu dēļ mājaslapa nestrādā, risinām problēmas”. 
Zvanīju uz informatīvo telefonu – pēc 15 minūšu gaidīšanas (jo “visi operatori aizņemti”) nogurusī balsī atbil-
dēja turienes meitene. Kad jautāju, ar ko tad visi tik ļoti aizņemti gan virtuālajā, gan reālajā vidē, viņa atbildē-
ja gana negaidīti: “Atvainojiet, bet šodien pilnmēness. Jūs pat neticēsiet, uz kādiem tik jautājumiem neesmu 
šodien atbildējusi, kādus tikai apvainojumus neesmu šodien dzirdējusi. Mani nosauca mātes vārdos un vainoja 
pat tajā, ka kaut kādā Pārventas veikalā neesot svaigas gaļas...” Jā, es padomāju, varbūt vajadzētu pilnmēness 
laikā ieviest kaut kādus ierobežojumus cilvēku piekļuvei automašīnām, alkoholam, internetam un telefonam?

(Kaspars no Ventspils, 10. februārī)

REDAKCIJAS PIEBILDE:

Kā zināms, Mēness ar savu pievilkšanas spēku ietekmē ūdens kustību uz Zemes, nosaka paisumus un bēgumus 
Pasaules okeānā... Un cilvēks taču arī sastāv no 80 procentiem ūdens. Tiesa gan, fiziķi un astronomi iebildīs, ka 
tā jau tas Mēness ir savā vietā arī tad, kad nav pilnmēness. Bet mēs taču visi zinām, kā ir īstenībā, vai ne? Galu 
galā – ir pilnmēness laiks.



ОВЕН
Очень неспокойное время. Ситуации в личной и деловой жизни 
могут меняться независимо от вас. Если вы ни на что не може-
те повлиять, то досчитайте до десяти, сделайте глубокий вдох, 

выдох и подождите. До тех пор, пока всё не решится. Если захотите уча-
ствовать в новых проектах, то полагайтесь на выгоду. Хорошие возможно-
сти увеличить доходы.

ТЕЛЕЦ
Своим шармом и привлекательностью вы откроете дверь к 
человеческим сердцам. Люди с удовольствием будут с вами 

общаться, выслушают ваше мнение и одобрят его. Если необходима под-
держка, то спокойно можете положиться на старых, близких друзей. На 
данный момент звёзды показывают, что сейчас подходящее время для соз-
дания новых проектов и улучшения карьеры. 

БЛИЗНЕЦЫ
Возможно, придётся решать различные деловые вопросы. 
Разговоры в учреждениях или банках будут удачными, вы 

достигнете желаемого результата. Если работа или бизнес связаны с 
заграничной темой, то будьте осторожны. Может получиться так, что ваши 
возможности не позволят осуществить планы. В выходные самый лучший 
отдых – посетить развлекательные мероприятия.

РАК
Время общественной активности. Вы быстро найдёте общий 
язык с людьми и встретите единомышленников. Большие воз-

можности найти поддержку для ваших дальнейших проектов. Вы получи-
те позитивные эмоции от встреч с друзьями или посещения праздников. 
Будут манить новые горизонты и дальние путешествия.

ЛЕВ
На работе много ответственных обязанностей, но результат вас 
порадует. Может, вам поступит какое-то выгодное предложение. 

Но не всё вам удастся получить без труда, чтобы увеличить доход, нужно 
хорошенько потрудиться. В области отношений не стоит давать волю эмо-
циям. Если что-то идёт не так, то поговорите.

ДЕВА
Время свиданий и романтических приключений. Вы почувству-
ете, что солнечные лучи стали греть сильнее, и в вашем серд-
це расцветут первые подснежники. Есть возможность встретить 

весёлого и симпатичного человека. Можете спланировать путешествие 
или пообщаться с друзьями, деловыми партнёрами, которые находятся 
за границей. 

ВЕСЫ
Скоро придёт время весенней уборки. Уделите время домаш-
ним работам, устройте генеральную уборку, рассортируйте 

и выкиньте ненужные вещи. В выходные можете пригласить в гости 
родственников и друзей, удивите их своими кулинарными шедеврами. 
Эксперименты на кухне вам удадутся. На работе – новые возможности или 
какие-либо изменения.

СКОРПИОН
Удача будет зависеть от вашего настроения, поэтому очень 
важен позитивный подход к жизни. Старайтесь во всех ситуаци-

ях искать только плюсы, тогда удача будет на вашей стороне. Полагайтесь 
также на интуицию и приобретённый жизненный опыт. Удачные контакты с 
зарубежьем – как в личной, так и в деловой сфере. 

СТРЕЛЕЦ
Важны финансовые вопросы. Есть возможности реализо-
вать прибыльные проекты и увеличить содержимое вашего 

кошелька. На оставшиеся средства можете купить вещи для дома, поба-
луйте семью, купите себе то, что давно хотели. В выходные будут спорить-
ся хозяйственные, домашние дела. Важна также сердечная тема – держи-
тесь подальше от авантюр.

КОЗЕРОГ
Величина доходов зависит от опыта и знаний. Если ищите 
новые возможности, то не стесняйтесь указывать в CV свои 

навыки. Удачно решите деловые вопросы. Будете авторитетом для других, 
люди всегда будут выслушивать ваше мнение. В данный момент не стоит 
тратить время попусту.

ВОДОЛЕЙ
Вы настроены на размышления – о порядке вещей в мире 
и глобальных темах. Интуиция позволит верно истолко-
вать происходящее и человеческие поступки. Ум открыт для 

новых знаний и расширения кругозора. Всё, что узнаете, позже вам 
пригодится. В выходные подайтесь в путешествие и посмотрите что-
то интересное. 

РЫБЫ
Подходящее время для общественных мероприятий и презен-
таций. Можете ознакомить людей с вашими идеями и искать 

спонсоров. Возможны и выгодные сделки со старыми партнёрами по биз-
несу. Но будьте внимательны в денежных вопросах. Не рассчитывайте на 
то, что вы еще не заработали.
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Юноша девушке – на сцене: 
- Должен тебе признаться: к сожалению, я богат, 
очень богат Здесь нет моей вины, так уж получилось. 
Понимаю, это невыносимо для тебя, но не хочу начи-
нать наши отношения с обмана! 
Девушка заламывая руки: 
- Вот и конец нашей любви! Я не смогу жить с твоим 
богатством! О, как я несчастна! 
Режиссер задумчиво: 
- Странно, почему мне хочется сказать « 
Не верю!»? Что-то тут не так Может быть, 
дело в освещении? Или в декорациях?

- Я должен развестись с женой. 
- А причина? 
- На протяжении всего дня то в один, то в другой ресто-
ран или пивной бар ходит. 
- Она что спилась?? 
- Да нет, меня ищет...

- Доктор, меня мучают газы. Правда, без звука и запа-
ха, но все равно неприятно. 
Доктор дает лекарство, пациент уходит. Через неделю 
появляется снова: 
- Доктор, газы беспокоят по-прежнему. Появился звук, 
но, слава Богу, без запаха. 
Помогите. 
Доктор дает другое лекарство. Пациент рассматрива-
ет пузырек: 
- Но это же лекарство от насморка! 
- Чтобы вы не заблуждались: прошлое лекар-
ство было средством для улучшения слуха.

- Ну что, зятёк, с праздником тебя! 
- С каким это ещё праздником, мама? 
- Да вот, мне надо срочно уехать.

- Доктор, меня покусала собака! 
- К сожалению, ничем не могу помочь. У нас сейчас нет 
никаких препаратов! 
- Ну сделайте хоть что-нибудь, ведь нельзя же это про-
сто так оставить!!! 
- Ну, ладно, ищите, ловите, приво-
дите. Я ей морду набью!

Встречаются две подруги. 
- Ну как семейная жизнь? 
- Отлично. Мой муж последний месяц совсем изменил-
ся: ухаживает за детьми, готовит еду, ходит по магази-

нам, стирает, убирает в квартире – в общем делает 
все. 
- Ну, знаешь ли, дорогая, тебе просто повезло. Как же 
ты этого добилась? 
- Видишь ли, он прочитал в газете статью, что если 
хозяйка не очень устает, она активнее ведет себя в 
постели. 
- Ну и как, это помогло? 
- Честно говоря, не знаю. К концу дня 
он еле добирается до кровати.

В переполненный автобус втискивается пьяный в дым 
мужик. Остальные пассажиры начинают возмущаться: 
- Ты чего не мог в пустой автобус сесть? 
- Люди, ик! Я не могу ехать в пустом. Я в нем падаю!

- Для женщины секс – лучшее лекарство! 
- А если не помогает? 
- Увеличьте дозу.
 
Поймала лиса цыпленка, хотела съесть, а он заплакал 
и говорит: 
- Отпусти меня, я тебе папу с мамой приведу. 
Лиса поверила и отпустила. Цыпленок забрался на 
крышу дома и смеется: 
- Поверила, дура рыжая! Я инкубаторский!

Банкир – новому русскому: 
- Помните, в прошлом году вы взяли кредит в нашем 
банке размером в триста тысяч долларов? 
- Как же, как же, прекрасно помню. 
- А раз помните, то скажите, когда получу свои деньги 
обратно? 
- А я откуда знаю? Что я, пророк?

Муж приезжает из длительной командировки с боль-
шой суммой денег. 
Зовет супругу погулять, водочки попить. Спустя некото-
рое время, вываливаясь из очередного кабака, он гово-
рит: 
- Пошли к тебе. 
А жена в ответ: 
- Ты что! У меня вчера муж приехал...

Беседуют сослуживцы: 
- Этот врач гений: в две минуты вылечил мою жену. 
- Как ему это удалось? 
- Он сказал ей, что все ее болезни – при-
знак приближающейся старости..

АНЕКДОТЫ

ИЗ ПОСТА В СОЦИАЛЬНОЙ СЕТИ “FACEBOOK”:
Несколько дней назад нужно было выяснить несколько технических вопросов с одним из вентспилсских предприя-
тий автосервиса. Сайт сообщал мне, что «приносим извинения, по техническим проблемам сайт не работает, реша-
ем проблемы». Позвонил на информативный телефон – после 15 минут ожидания (так как «все операторы заня-
ты») усталым голосом ответила на том конце девушка. Когда спросил, чем уж все так заняты как в виртуальной, так 
и в реальной среде, она ответила неожиданно: «Извините, но сегодня полнолуние. Вы даже не поверите, на какие 
только вопросы мне не пришлось сегодня отвечать, каких только обвинений я сегодня не слышала. Меня назвали 
по матери и обвинили в том, что в каком-то там магазине в Парвенте нет свежего мяса…».   Да, я подумал, воз-
можно, на время полнолуния стоит ввести какие-нибудь ограничения на доступ людей к автомашинам, алкоголю, 
интернету и телефону? 

(Каспарс из Вентспилса, 10 февраля)

ПРИМЕЧАНИЕ РЕДАКЦИИ: 
Как известно, Луна своей силой притяжения влияет на движение воды на Земле, определяет приливы и отливы в 
Мировом океане…  И человек ведь тоже на 80% состоит из воды.  Правда, физики и астрономы возразят, что Луна 
находится на своём месте и тогда, когда полнолуния нет. Но мы же все знаем, как дело обстоит в действительности, 
не так ли? В конце концов – ведь время полнолуния.
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что пока не может своему многоголовому 
и многообразному стаду обеспечить макси-
мальные удобства для их благополучия. 

«Для этого у нас просто не хватает средств, 
так как только один раз, восемь лет назад, 
когда мы открывали мини-зоопарк, нам уда-
лось получить для него небольшое финанси-
рование ЕС, всё остальное – это наши соб-
ственные деньги – и на жилище, и на корм. 
Поэтому сейчас вместе с женой Лиенитей мы 
решили не форсировать в плане увеличения 
числа животных. Постараемся сохранить уже 
имеющиеся породы, особенно это касается 
голубей», – Арнис выяснил, что в мире насчи-
тывается около 340 видов голубей, которые 
разделены на 49 родов, а число пород голубей 
колеблется от 800 до 1000. Из них в Латвии 
можно встретить пять – полевой голубь, 
домашний голубь и лесной голубь, а также гор-
лица обыкновенная и кольчатая горлица.  На 
протяжении десятилетий энтузиасты селекци-
онной работы в нашей стране создали пять 
пород голубей: «Лиепайский белохвостый»,  
«Рижский белопоясый», «Рижский цветно-
бокий» «Рижский цветнохвостый», «Рижский 
зеркальнохвостый», которых в Латвии можно 
найти уже в очень малом количестве, но все 
они есть в коллекции Арниса.  

ЧТОБЫ НЕ ИСЧЕЗЛИ КАК 
«ЛИЕПАЙСКИЙ ПЕТЛЯЮЩИЙ»

«Было бы очень неуважительно по отно-
шению к создателям этих пород, если бы 
их действительно бесценная работа пропала 
даром и эти уникальные птицы исчезли. Опыт 
показывает, что это может произойти в срав-
нительно короткий срок, как это случилось с 
“Liepājas cilpotājs” («Лиепайский петляющий»), 
который в Латвии вообще больше не встреча-
ется», – Арнис воздерживается прогнозиро-
вать, удастся ли и ему вывести какую-нибудь 
новую породу, но не скрывает, что по мере воз-
можностей продолжает селекционную работу, 
которая фактически может быть приравне-
на к научной, все эти годы. У него образова-
ние в области управления бизнесом, которое 
он пополнил знаниями в области сельского 
хозяйства на различных курсах и семинарах, 
а в области генетики многое освоено также 
самостоятельно. 

Сделанное до сих пор Арнис, конечно, 
может оценить только частично и по внешне-
му виду, так как на свободу время от време-
ни отпускаются только почтовые голуби, кото-
рые успешно проделывают обратный путь в 
«Силкални» из Вентспилса и даже из Риги.  
Коллекцию почтовых голубей Арнис получил 
после безвременной кончины проживавше-
го недалеко энтузиаста-голубевода Райтиса 
Мертенса, так как для его хобби в семье 
наследников не нашлось. У Райтиса были 
замыслы и даже наработки для привлечения 
туристов с помощью блюд из красного голу-
биного мяса. Оно в элитарных кругах гурма-
нов очень высоко ценится за рубежом, но реа-
лизовать эти планы он не успел: в Латвии к 
такой еде люди пока относятся воздержанно. 
Но есть и исключения.    

«Из всего мяса голубиное я ставлю на пер-
вое место», – так после дегустации медлен-
но приготовленного и слегка подкопченного 
на соломе жаркого из этой птицы в одном из 
лучших ресторанов Лондона высказался лат-
вийский гуру поварского искусства Мартиньш 
Ритиньш, иногда я предлагаю такой деликатес 
в так называемом «золотом тесте» рижанам. 
Мясные голуби тоже есть у Арниса в клетках, 
но они выращиваются не для потребления, а 
только для осмотра.  

РАЗВЕДЕНИЕ ГОЛУБЕЙ 
ТРЕБУЕТ ОГРОМНОГО ТРУДА 

«Разведение породистых голубей и селек-
ционная работа с ними катастрофически 
уменьшается, так как в большинстве случа-
ев этим занимаются люди пожилого возраста, 
которые физически просто больше не могут 
продолжать эту работу. У молодёжи интерес 
к этим птицам безусловно есть, но – обычно 
только на уровне просмотра декоративных 
образцов этих пернатых или на уровне шоу в 
цирке.  Мало кто сейчас осмелится заняться 
разведением и сохранением коллекции поро-
дистых голубей, так как в действительности 

это очень длительная и тщательная работа», 
– хозяин мини-зоопарка убеждён, что и удов-
летворение от этой работы прямо пропорцио-
нально вложенному труду.  

«Когда появляется позитивный результат, 
человек без устали, часами может наблю-
дать за поведением своих любимцев в небе и 
ждать возвращения голубей домой», – Арнис 
полностью испытал это в самом раннем дет-
стве в Вентспилсе, наблюдая, как порхают 
птицы соседа Константина Крушновскиса.  

«Однажды, промокнув, один из них спрятал-
ся у нас во дворе, и отцу пришлось почти силой 
заставить меня отнести летуна к его настояще-
му хозяину – так сильно я хотел оставить его 
себе. Несмотря на то, что у меня в то время 
уже было увлечение попугаями, фазанами, 
курицами, утками и гусями, которых мне дове-
ряли кормить, как только я научился ходить», 
– Арнис вспоминает, что первыми у родителей 
выпросил волнистых попугайчиков, а позднее, 
после переезда в дом бабушки Милды в при-
городе, под его опекой оказались экзотические 
куры породы «Брама», которых в Латвию изда-
лека привёз его знакомый Арнолдс. Там тоже 
часто приходилось ухаживать за утками, гуся-
ми, свиньями и овцами, когда бабушка уходи-
ла на оплачиваемую работу.    

ГОРОДСКОЙ МАЛЬЧИК 
С ДЕРЕВЕНСКОЙ ДУШОЙ 

«Я был абсолютно городским мальчиком, 
но мне нравилась сельская жизнь, поэтому 
в «Силкални», где с одной стороны лес, а с 
другой – простирается ровное поле, я чув-
ствую себя на своём месте», – хозяин машет 
рукой в направлении, где предусмотрено стро-
ить новый дом из брёвен, срубленных в соб-
ственном лесу, как только позволят средства. 
Это необходимо сделать, чтобы также облег-
чить жизнь жене Лиените, которой до сих пор 
приходится мириться с довольно скромными 
удобствами.  Она заменяет Арниса в уходе за 
животными, когда муж отправляется на рабо-
ту в охранной форме в Варве – доходы от 
мини-зоопарка пока только в летние месяцы. 

Арнис лелеет надежду, что со временем его 
увлечение станет близким и для почти четы-
рёхлетнего сына Адрианса Ралфса, потому 
что он уже сейчас охотно участвует в уходе за 
обитателями мини-зоопарка.  

«Мы, как родители, не собираемся что-то 
навязывать сыну в выборе жизненного пути. 
Пока просто стараюсь ему рассказывать об 
особенностях обитателей нашего мини-зо-
опарка и иногда о совсем непростом пути, 
как каждый из них попал к нам. С заводчика-
ми мелких животных, которые объединились 
в Латвийское общество заводчиков мелких 
животных “Trusis un citi” делимся и в интер-
нете и лично при встречах на выставках, и 
часто это приводит к обмену экземпляра-
ми редких пород. Иногда к этому приводит 
извилистая тропинка компромиссов, и чтобы 
пройти по ней, требуется почти что детектив-
ная интуиция. Адрианс Ралфс иногда слу-
шает всё это как сказку», – Арнис с улыбкой 
вспоминает, какие легенды и волшебные рас-
сказы сам слышал от ветеранов в области 
голубеводства.  

УМЕЕТ ВОРКОВАТЬ ПО ТЕЛЕФОНУ, 
ЕСТЬ ЗА СТОЛОМ 

«Иногда трудно принято то, что нас, голу-
беводов, в Латвии осталось так мало – около 
тридцати, хотя ещё сравнительно недавно это 
занятие было популярным не только среди 
пенсионеров, но и среди их сыновей и внуков. 

Для оправданий, что этих птиц дорого 
содержать, к тому же они грязные и перено-
сят болезни, нет оснований, так как почти всё 
зависит от хозяина: голубя можно научить вор-
ковать по телефону, можно приучить есть за 
общим столом с людьми и никакой грязи не 
будет», – Арнис делится своим опытом и опы-
том коллег.   

«В день этой птице хватает одной горсточки 
зерна, это стоит от полутора до двух центов, 
ещё нужно немного гравия, дроблёного кир-
пича или ракушек. Да, держать голубей в мно-
гоквартирных домах практически невозможно, 
но разве мало в последние годы в городах и на 

селе построе-
но частных 
домов, кото-
рые можно 
у к р а с и т ь 
современны-
ми голубят-
нями? В них 
и над нами 
могут ворко-

вать – на радость хозяевам и гостям – и 
летать, например, бьющие крыльями голуби, 
которых в Германии называют «маузерами», 
так как их хлопки крыльев напоминают выстре-
лы», – Арнис воздерживается характеризовать 
трюки летунов других пород, так как их может 
быть бесчисленное множество и каждый подъ-
ём голубей в воздух является такой демон-
страцией творчества. При условии, что хозяин 
приложил усилия, чтобы найти интересующую 
его породу и поработал над обучением и тре-
нировкой голубей для полётов.  

СИМВОЛ МИРА И ЛЮБВИ 
«Конечно, в детстве и в подростковом воз-

расте меня завораживали именно аттрактив-
ные полёты этих птиц, но во взрослой жизни 
пришлось задуматься, почему во многих рели-
гиях голубь заслужил честь, чтобы его назы-
вали священной птицей, везде стал симво-
лом любви и верности (потому что на свободе 
голуби моногамны, а яйца самки откладывают 
только в присутствии самцов!). Возможно, для 
заинтересованности масс пришло время снять 
фильм о голубях и их заводчиках, как в своё 
время о далматинцах? После него эта поро-
да собак стала очень популярной… Конечно, 
я не советую приобретать голубей как модный 
товар, но большего внимания эти птицы без-
условно заслуживают», – Арнис в этом отно-
шении не считает себя спасателем мира, но 
работает c идеалистической надеждой, что 
общение с голубями людей, постоянно испыты-
вающих стресс, настраивает на покой и миро-
любие.  Об этом гласит и легенда о боге войны 
Марсе, в шлеме которого голубки богини любви 
Венеры свили гнездо, чтобы он не смог отпра-
виться в военный поход.  В свою очередь во 
время Всемирного потопа Ной из своего ков-
чега послал именно голубя, чтобы проверить, 
есть ли вблизи земля, и голубь как знак надеж-
ды принёс в клюве веточку оливкового дерева.  

Люди путём скрещивания пород во все вре-
мена пытались превратить голубя в декора-
тивную птицу, и русские французское назва-
ние этой птицы” pigeon” преобразовали в 
«пижон», характеризуя этим словом поведе-
ние человека франтоватого вида, высокомер-
ного и заносчивого. В оправдание птицы сле-
дует сказать, что в таких они превратились 
из-за осознанных действий людей, которые 
иногда заставляют голубей выглядеть соглас-
но своим эгоистичным желаниям. 

Продолжая тему мира, Арнис напоминает, 
что голубь обитает во всём мире, за исключе-
нием Арктики, Антарктиды и пустыни Сахара, 
поэтому у людей в любой точке земного шара 
есть возможность поговорить об этой велико-
лепной птице во всем её многообразии. А раз-
говор – это тоже своего рода мир. 

Осчастливлен зависимостью от голубей

Арнис Павелсонс, голубевод и создатель мини-зоопарка. 

Адрианс Ралфс, Арнис и голубь породы «Рижский цветнобокий». 

Неблагодарный ворон.
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Своё шоу для 
дам, своё – для 
молодёжи

Д амы смогут прекрасно провести 
время на шоу, во время которого 
мужчины труппы «MEN$» пока-
жут несколько, как утверждают 
устроители, «соблазнительных 

и увлекательных выступлений». Во время 
шоу также ожидаются несколько сюрпри-
зов и конкурсы, к тому же шоу будет состо-
ять из двух частей. Одеться стоит пленяю-
ще, в конце шоу вы сможете сфотографи-
роваться с парнями из «MEN$». И ещё – 
после шоу состоится «afterparty»! Цена за 
вход немаленькая (15 евро), но, вероятно, 
оно того стоит.  

В то же время вечер пятницы будет 
принадлежать и вентспилсской моло-
дёжи, так как параллельно, в боль-
шом зале «Юрас варты» состоится 
«Республиканское турне» – выступит пле-
яда звёзд хип-хопа –  «anse», «Singapūras 
satīns», «Edavārdi» и «Prusax». В кон-
цертной программе прозвучат наиболее 
популярные в Латвии хиты исполните-
лей рэпа, а также самые актуальные на 
данный момент песни, на суд зрителей 
будут представлены и совместные проек-
ты. Цена билетов – 10-18 евро.

Знатоки и ценители более серьёзной и 
новаторской культуры в субботу вечером 
непременно захотят пойти в концертный 
зал «Латвия», где прозвучит особый кон-
церт на фортепьяно “470i”, специально 
созданном для этого концертного зала. 
В концерте выступит польская пианист-
ка и автор музыки “Hania Rani”. Ханна 
Мария Ранишевска создала музыкаль-
ные произведения для струнных ансам-
блей, пианино, вокала и электроники, 
сотрудничала со многими музыкантами. 
«Чувственная и эмоциональная, ритмич-
ная, атмосферная и свободная, иногда 
гармоничная, вводящая в заблуждение 
и гипнотизирующая – как одно целое она 
создают ощущение неограниченного про-
странства и времени», – так о сочиняе-
мой ею музыке говорится в аннотации к 
концерту. Цена билетов – 10 евро. 

Хотя Женский день был в календаре 
неделю назад, празднование этого дня 
в Вентспилсе продолжается. На этот раз 
праздновать будут только дамы, без 
мужчин… Да, именно так! Так как в пят-
ницу вечером, в 20.30, в «Юрас варты» 
пройдёт шоу для женщин – «MEN$ Secret 
Mind Tour»!

«На высоком холме появил-
ся седой, полуразвалив-
шийся рыцарский замок, 
опоясанный, обвитый 
кругом зелеными рядами 

деревьев, которые, спускаясь все ниже и 
ниже, извилистой лентой вели в город, слов-
но зеленые, широкие пояса огибая красные 
крыши. Кое-где сверкали в свете утренне-
го солнца блестящие окна в белых стенах. 
Широкая Дзильна (так Бригадере в расска-
зе «Луция Дункер», написанном в 1898 году, 
назвала Венту), ласкала город, как любимое 
дитя, и медленно, величественно направ-
ляла в море свои темные волны. Справа и 
слева от города – насколько простирался 
взгляд – тянулись непроницаемые голубые 
леса до самого края горизонта…» И еще: 
«Ты сверкающий, светлый Крастиене (так 
Бригадере называла в рассказе Вентспилс), 
с твоими чистыми улицами, широкими сада-
ми, приземистыми, красивыми домами, в 
окнах которых за цветочными горшками вид-
неются белоснежные занавеси! (…) Вы, пре-
красные леса Крастиене, по весне украшен-
ные изящными березами, яркими, как образ 
невинной девы, статными дубами, пышны-
ми ясенями, с зеленым моховым одеялом, 
словно вышитым анемонами, ландышами и 
подснежниками!» 

Конечно, здесь нужно отдать должное 
лиричности Анны Бригадере, как и тому 
факту, что весной 1876 года, когда она на 
кораблике прибыла из Риги в Вентспилс, 
ей было всего 15 с половиной лет, а в такой 
ранней юности, как известно, мир видится 
более красочным и ярким. И все же – вряд 
ли перо писательницы «прибавило» того, 
чего не было на самом деле. Разве что… 
возможно, замок не был «полуразвалившим-
ся», а был сравнительно неплохо содержав-
шимся строением, где располагалась не 
только тюрьма, но и уездная администрация 
и некоторые другие учреждения. Однако то, 
что Вентспилс тогда был городом, богатым 
зеленью, с одноэтажными домами (в основ-
ном), украшенными красными черепичны-
ми крышами, соответствует исторической 
действительности. 

Вентспилс глазами писателей

Город красных крыш 
и сверкающих окон
В этом номере мы начинаем новый цикл 
статей о том, каким в разное время наш 
город представал перед латышскими 
писателями – как в их художественных 
произведениях, так и в сборниках вос-
поминаний. Хронологически первой в 
ряду авторов является Анна Бригадере. 
Сразу нужно сказать, что таких краси-
вых строк, какие она посвятила в 1876 
году Вентспилсу – маленькому городку, 
в котором было всего 4,5 тысячи жите-
лей, – не написал ни один писатель (во 
всяком случае, до 90-х годов минувшего 
столетия). 

Но так уж вышло, что молоденькая Анна 
остановилась в Вентспилсе в одном из 
немногих двухэтажных домов на углу улиц 
Пилс и Уденс. В 20-е годы минувшего столе-
тия Бригадере писала вентспилсскому педа-
гогу и краеведу Янису Свиестиньшу, который 
тогда работал над своим «Путеводителем 
по Вентспилсу»: «Я жила на двух вент-
спилсских улицах. Первая называется улица 
Пилс. Наша квартира была в новом камен-
ном доме, в котором на верхнем этаже рас-
полагалась гостиница». 

Гостиница называлась «Central» и дей-
ствовала еще в начале ХХ века. Большая 
часть упомянутого здания сохранилась до 
наших дней, хотя и утратила многое из сво-
его первоначального величия. 

Очевидно, тогда у Приекшатса, мужа 
сестры Анны – Лизе, «бизнес» шел хоро-
шо, иначе вряд ли они с женой могли бы 
позволить себе снимать квартиру в таком 
роскошном доме. Однако позднее семья 
Приекшатсов перебралась в менее респек-
табельный дом, вероятнее всего, на углу 
улиц Кулдигас и Аннас, где жила на чердач-
ном этаже. Как выглядел этот дом, можно 
узнать лишь благодаря фотографиям. 

Благодаря детальным описаниям автора, и 
современный вентспилчанин может следить 
за событиями в рассказе «Луция Дункер». 
Если Луция – реальный, пусть романти-
зированный образ вентспилсской девочки, 
то ее семья жила не в самой изысканной 
части города – на улице Страдниеку, кото-
рая находилась уже практически за городом; 
в отношении жилища Анниня принадлежала 
к более высоким кругам. Чаще всего девочки 
ходили по улице Пилс, которая тогда, будучи 

повсеместно немецкой, все же по большей 
части была застроена одноэтажными дома-
ми, за которыми располагались сады. Эти 
сады имели чисто практическое значение 
– плодовые деревья и кусты, грядки с ово-
щами, – но уже тогда в Вентспилсе был по 
меньшей мере один по-настоящему декора-
тивный сад, который в рассказе описан так: 
«Перед домом за красивым забором был 
красочный сад, площадь которого в несколь-
ко аршинов являлась примером садоводче-
ского искусства. Там были боскеты из мест-
ных и заморских кустов, гармонично состав-
ленные по форме и цвету; все времена 
года подарили им свои краски. Маленькие 
пирамиды лавровых кустов поднимались из 
зеленых миртовых букетов. Посреди сада 
вокруг фонтана располагалась клумба в 
виде холма, на которой росли дорогие аро-
матные цветы, высаженные полосками по 
цвету». В качестве владельца этого чудес-
ного сада упомянут крупный промышленник 
Штернфелдс, однако, если заглянуть в спи-
сок самых зажиточных граждан Вентспилса 
того времени, а также на старинные фото-
графии, то напрашивается вывод, что опи-
санные красивые владения, где, между про-
чим, имелась и беседка, в которой хозяева 
после обеда пили «кофий», принадлежали 
или братьям Гутшмитам (нынешний адрес 
дома – ул. Кулдигас, 2), или Э. В. Рейнке 
(ул. Дарза, 2). Оба тогда были зажиточны-
ми предпринимателями и судовладельцами, 
обоим принадлежали дома с декоративными 
садами и беседками, к тому же, и один, и вто-
рой дом находились на улицах, где в 1876–
1878 гг. жила семья родственников Анны, 
то есть, возвращаясь домой, девочка часто 
проходила мимо них. Поскольку сад был 
очень красив, поблизости всегда крутились 
юные вентспилчане – одним глазком наблю-
дая, как «патриции» наслаждаются кофе, и 
весело общаясь между собой. 

Вспоминая о годах юности, проведенных 
в Вентспилсе, Бригадере дает нам возмож-
ность познакомиться с особенностями вза-
имоотношений девушек и юношей того вре-
мени, времяпрепровождения, традициями 
и нравами. В 70-е годы XIX века латышей 
в Вентспилсе еще было мало, еще меньше 
– зажиточных латышей. И все же они были. 
Например, «капитан Граудингс»; корень 
фамилии свидетельствует, что он был латы-
шом, но окончание «ings» говорит о том, что 
он желал, чтобы его считали немцем. Вот 
как Бригадере описывала посещение дома 
Граудингов: «В тот вечер – по обычаю, при-
нятому в Крастиене, – «молодые» развлека-
лись в своем углу, «старые» – в своем, даже 
не ужинали вместе. Меня сразу после при-
ветствия отправили в зал, где царила весе-
лая жизнь. Играли. «Es ritt ein Edelmann zum 
Thore hinaus» («Рыцарь выехал к воротам» – 

нем.) – звучало на разные голоса. Стоявший 
посередине «рыцарь» был стройным, кра-
сивым парнем, красным, как яблоко. Он 
смело смотрел, поправляя маленькие усики, 
критически оценивал кружившихся вокруг 
него «пастушек». Конечно, в Крастиене все 
были «немцами». Девушки поворачивали 
к нему раскрасневшиеся лица; в их взгля-
де читалось: «Выбери меня, выбери меня!» 
В перерыве игры, когда пили кофе, моло-
дые люди беседовали и шутили по-немец-
ки, то же было и за столом, где хозяйнича-
ла дочь Граудингов Ольга – такая изыскан-
ная, что стала образцом изысканности для 
других, в том числе немецких девушек. Как 
видно, национальность была не так важна, 
как умение «подать себя». Нравившийся 
всем девушкам «эдельман» Ото Шнейдерс, 
как оказалось, был урожденным латышом, 
но, получив образование и хорошее место, 
быстро онемечился… И Анна, названная в 
рассказе Алмой, также ловко разговаривала 
на немецком, поэтому и в компании молодых 
вентспилчан, и в весьма изысканной «выс-
шей школе для девушек» госпожи Ричман 
чувствовала себя как рыба в воде. 

Возможно, читателя заинтересует, что ста-
вили на стол у Граудингов в «молодеж-
ном углу»? Пожалуйста: ливерная колба-
са, телячье жаркое, различная рыба, запе-
ченный гусь; естественно, и вино, кофе, 
пирожные. 

В следующем номере вы сможете прочи-
тать о городском сообщении в 1876 году, гар-
деробе юных дев и знаменитых вентспилс-
ских «променадах». 

Дом на углу улиц Пилс и Уденс, где на втором этаже находилась гостини-
ца «Central», а на первом – недолго проживала Анна Бригадере. 

Дом на углу улиц Кулдигас и Аннас, который был снесен в 30-е гг. ХХ века, где, 
вероятно, в 1877 г. проживала чета Приекшатсов и Анна.



№. 10 (150)  13 марта 2020 года4  /  Актуально

Ventspilnieks.lv 
предлагает:
• Разместить объявления и рекламу 
в газете “Ventspilnieks.lv”
• Разработать дизайн рекламы по 
желанию клиента
• Подготовить и публиковать реклам-
ные и информационные листы в 
газете “Ventspilnieks.lv”
• Распространять рекламные вкла-
дыши вместе с газетой Ventspilnieks.
lv”
• Разместить рекламный баннер на 
портале “Ventspilnieks.lv”
• По вопросам о расценках на рекла-
му и объявления, об изготовлении 
и размещении рекламы в газете и 
на портале “Ventspilnieks.lv” просим 
связываться с редакцией газеты. 

э-почта:  
redakcija.ventspilnieks@gmail.com

В Латвии уже 8 заразившихся 
коронавирусом 
За последнюю неделю в Латвии под-
тверждены еще 7 случаев заражения 
коронавирусом Covid-19, то есть к 12 
марта лабораторно подтверждено 8 слу-
чаев заражения. Последние семь зараз-
ившихся являются туристами из одной 
туристической группы, которые инфици-
ровались в Италии. Домашний карантин 
на 14 дней предписан 170 лицам. 

Тратят на агитацию и долги 
В Латвии политическим партиям в гос-
бюджете выделено 4,5 млн евро, кото-
рые они тратят как на политическую 
агитацию, так и на покрытие долгов, 
а также на бюро, отделы и оплату 
работы их сотрудников, к тому же, на 
работу принимается большой «штат». 
Максимальную сумму от государства 
получает «Согласие» – 800 тыс. евро. 

Вирус не используют 
в корыстных целях 
В Латвии до сих пор в розничной торгов-
ле нечестно не использовалась ситуация 
вокруг ситуации с коронавирусом – не 
было необоснованного повышения цен 
на какую-либо группу товаров, сообщает 
Латвийское радио. Запасаться продукта-
ми нет оснований, так как ситуация ста-
бильна, отмечает Латвийская ассоциа-
ция торговцев. За ситуацией в торговле 
будут тщательно следить, жителей при-
зывают сообщать о резком росте цен. 

Призывают списать долги, 
возникшие во время кризиса 
Президент Банка Латвии Мартиньш Казакс 
призывает коммерческие банки и полити-
ков действовать, чтобы можно было спи-
сать жителям долги, возникшие в период 
кризиса. В интервью ЛТВ он отметил, что 
10 лет назад жители активно брали кре-
диты, однако с наступлением кризиса не 
смогли их оплачивать. Банки отобрали 
жилье, людям пришлось продолжать пла-
тить, но вернуть деньги было невозможно. 

Предлагают отменить ННС 
Министерство юстиции предлагает отме-
нить налог на недвижимую собствен-
ность (ННС) для основного жилья, начи-
ная с 1 января 2022 года, когда в расче-
те налога начнут учитывать новую када-
стровую стоимость. Изменения пред-
полагают отсутствие налога на основ-
ное жилье с кадастровой стоимостью 
до 100 000 eвро, а в отношении земли 
под основным жильем минимум мог бы 
составить 10 000 eвро. 

«Dvēseļu putenis» обошел 
Голливуд 
Латвийский кинофильм «Dvēseļu 
putenis» в 2019 году за короткий период 
после выхода в прокат посмотрели 226 
тыс. зрителей. Фильм обошел пять гол-
ливудских картин.

НОВОСТИ ЛАТВИИ

AS “BALTIC COAL TERMINAL”

Dzintaru iela 39b, Ventspils

+371 63634000

info@balt iccoal.com

AS “BALTIC COAL TERMINAL” 
Vienīgais specializētais slēgtā tipa 
ogļu pārkraušanas termināls Eiropā

Vismodernākās videi draudzīgas 
ogļu pārkraušanas tehnoloģijas

Pilna spektra ogļu 
pārkaušanas pakalpojumi

АО “Baltic Coal Terminal” в 2018 году в бюджет Вентспилсского самоуправления в виде подоходного налога  
с населения заплатило 211 936 евро. В виде налога на недвижимую собственность – 124 388 евро. 

«Вентспилсский дигитальный центр», находящийся в подчинении Вентспилсского городского самоуправления, объявил о конкур-
се эскизов, цель которого – найти лучших авторов концепции идеи экспозиции для будущего Центра науки и инноваций, для кото-
рого пока не удается подобрать подходящее название. 

Для не имеющего названия Центра науки 
и инноваций ищут дизайнеров экспозиции

По словам директора 
Дигитального центра 
Элины Кронькалне, 
конкурс эскизов помо-
жет выбрать «наиболее 

ценные с точки зрения содержания и дизай-
на решения, которые обеспечили бы соот-
ветствие концепции идеи и экспонируемых 
объектов Центру науки, а также учитывали 
бы архитектуру здания». «В Центре науки 
планируется разместить интерактивные экс-
понаты, которые связаны с физикой, хими-
ей, географией, математикой, высокими тех-
нологиями, познанием себя, а также другие 
галереи, которые должны побудить моло-
дежь больше интересоваться точными нау-
ками и технологиями или стремиться к пони-
манию простых законов физики и природы», 
– сказала Э. Кронькалне. 

Экспонаты будут создавать с целью обе-
спечить интересное, полезное времяпрепро-
вождение, которое интегрируется в освоение 
образовательных программ по интересам и 
систему общего образования STEM. 

Свое предложение на конкурс необходи-

мо подать до 20 мая в Вентспилсский диги-
тальный центр. Эскизы будет оценивать 
специальное жюри, состав которого не раз-
глашается. По словам Э. Кронькалне, жюри 
оценит общий облик экспозиции, художе-
ственную целесообразность интерактивных 
экспонатов, то, насколько они соответству-
ют общему образу, насколько инновацион-
ный имеют дизайн, являются ли современ-
ными и понятными посетителям разного 
возраста. 

Строительство центра уже началось, и 
это нетрудно заметить – каждый, кто въез-
жает в город возле моста через Венту, сразу 
заметит большую активность на старом лугу. 
Завершить строительство центра предпола-
гается к следующему году, а сдать его в экс-
плуатацию – в 2022 году. Площадь экспози-
ционной части Центра науки составит 3550 
м2, его общая площадь – 4740 м2. 

Общие инвестиции в проект – прибли-
зительно 20 млн евро, несмотря на то, что 
сначала отцы города обещали, что центр 
не будет стоить дороже 14–15 млн евро. 
Семь миллионов из всех затрат планирует 

вложить Вентспилсское городское самоу-
правление. Остальное финансирование – из 
средств фондов Евросоюза. 

Здание центра проектировало литовское 
архитектурное бюро «Ambraso» под руковод-
ством архитектора Аудриса Амбраса. Центру 
было дано название «Kāpa 2016». Однако 
официального названия у будущего Центра 
науки и инноваций до сих пор нет. Ранее 
ограниченный в праве исполнять обязанно-
сти председателя Вентспилсской городской 
думы Айварс Лембергс призывал назвать 
центр «Нео», но вскоре юристы самоуправ-
ления обнаружили ряд ограничений и несо-
ответствий в случае использования подоб-
ного названия, поэтому было решено от него 
отказаться. Среди вентспилчан в послед-
нее время в качестве «наилучшего» назва-
ния фигурирует «Лембергская дюна», что 
перекликается с наименованием горы для 
катания на лыжах «Шляпа Лембергса». 
Конечно, подобное название лучше воспри-
нимать как шутку, хотя не пришлось бы удив-
ляться, если бы это название появилось 
официально. 

Эмоционально очень тяжелое решение, но других вариантов просто нет, так сказа-
ли в Вентспилсском краевом самоуправлении о принятом решении реформировать 
Пилтенскую среднюю школу. Впредь в Пилтене больше не будет возможности полу-
чить среднее образование, так как статус средней школы в этом городке будет пони-
жен до статуса основной школы. Решение вступит в силу 31 июля 2021 года, и это 
означает, что в Пилтенской средней школе последний выпускной у учащихся средней 
школы состоится летом следующего года. В Вентспилсском крае останется лишь одна 
средняя школа – в Угале. 

В Пилтене тоже реформа: в Вентспилсском 
крае останется всего одна средняя школа

K ак пояснили в Вентспилсском 
краевом самоуправлении, такое 
решение принято из-за недо-
статочного числа школьни-
ков. Во-первых, в этом учебном 

году в Пилтенской средней школе всего 
один старший класс – 11-й, в нем учатся 
9 человек. Это означает, что в этом году в 
Пилтенской средней школе нет ни 10-го, 
ни 12-го класса, поэтому нынешним летом 
выпускного в школе не будет. 

«Эмоционально это было очень тяже-
лое решение», – сказал первый замести-
тель председателя Вентспилсской краевой 
думы Гунтис Мачтамс. Решение обоснова-
но и тем фактом, что желание продолжать 
учиться в Пилтенской средней школе выска-
зали незначительное число девятиклассни-
ков. Скорее всего, большинство выпускников 
основной школы отправятся учиться в рас-
положенный неподалеку Вентспилс или дру-
гие города. Это означает только то, что и в 
2020/2021 учебном году не был бы укомплек-
тован 10-й класс. К тому же, в следующем 
учебном году для 10-го класса вступит в силу 
установленное государством новое содержа-
ние обучения, которое подразумевает допол-

нительные условия для формирования клас-
сов в средней школе, – как минимум 15 уча-
щихся в классе, а также необходимо реа-
лизовать по меньшей мере две различные 
учебные программы. «Ясно, что такие усло-
вия Пилтенская средняя школа выполнить 
не сможет. В связи с этим, по сути, своим 
решением самоуправление лишь официаль-
но оформляет то, что фактически уже прои-
зошло. Дата реорганизации выбрана такая, 
чтобы в следующем учебном году нынешний 
11-й класс мог окончить среднюю школу в 
Пилтене», – сказал Г. Мачтамс. 

В Пилтене, являющемся наряду с Таргале 
самым крупным и оживленным центром в 
Вентспилсском крае, расположенным поб-
лизости от Вентспилса, оставалась лишь 
одна из двух средних школ во всем большом 
крае. Еще средняя школа есть в центре края 
– Угале, где число школьников достаточно 
велико, и это образовательное учреждение, 
во всяком случае, в ближайшие годы, переме-
ны не затронут. Как подчеркнул Г. Мачтамс, у 
Угальской средней школы большое будущее, 
так как она не только была высоко оценена, но 
и показала отличные результаты на централи-
зованных экзаменах, о чем свидетельствуют 

награды в Латвийском рейтинге школ. «Я хочу 
призвать выпускников 9-х классов оценить 
возможность продолжать образование имен-
но в Угальской средней школе. Здесь высо-
кое качество образования, что подтвержда-
ют результаты централизованных экзаменов 
и полученные в 2019-м и 2017 гг. почетные 
места в рейтинге школ “Дружественного при-
зыва”», – отметил Г. Мачтамс, таким образом 
косвенно призывая выбирать возможность 
продолжать образование именно в крае, в 
школе высокого уровня, а не отправляться в 
одну из многих средних школ Вентспилса, в 
которых показатели централизованных экза-
менов и обучения заметно отстают, за исклю-
чением Вентспилсской 1-й государственной 
гимназии, которая в рейтинге среди гимна-
зий заняла высокое 11-е место в Латвии 
(среди средних школ самое высокое – 38-е 
место у Вентспилсской 4-й средней школы). 
Угальская средняя школа в прошлом году в 
группе сельских средних школ заняла высо-
кое 2-е место и продемонстрировала стре-
мительный рост в масштабе Латвии, став 6-й 
по этому показателю. Вентспилсское крае-
вое самоуправление готово пойти навстречу 

тем молодым людям, которые выбе-
рут обучение именно в Угальской сред-
ней школе. Старшеклассники смогут 
использовать мероприятия поддержки 
со стороны Вентспилсского краевого 
самоуправления: во-первых, это обеды, 
за которые нужно будет платить только 
0,40 eвро; во-вторых, получение сти-
пендии за высокие учебные достиже-
ния; в-третьих, возможность занимать-
ся различными видами спорта в новом, 
современном Угальском спортивном 
манеже; в-четвертых, участие в заня-
тиях Яунсардзе, а также различные 
интересные кружки и факультативы. 
Кроме того, если выпускники 9-х клас-
сов Пилтенской средней школы про-
явят интерес к обучению в Угальской 
средней школе, то возможно реше-
ние транспортного вопроса и продле-
ние автобусного маршрута Матери–
Рапати. 
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У Кохи и Сухарева рекорды
На проходившем в Вентспилсе чем-

пионате Латвии по тяжелой атлетике 
победили все лучшие вентспилсские 
тяжелоатлеты. Новые рекорды Латвии 
установили Ребека Коха (в весовой 
категории свыше 59 кг, 104 кг + 123 кг, 
в сумме 227 кг) и Ритварс Сухаревс (в 
весовой категории до 89 кг, 163 кг + 198 
кг, в сумме 361 кг). Также золотые меда-
ли завоевали Артурс Плесниекс, Вадим 
Кожевников, Даниела Иванова, Армандс 
Межинскис и Робертс Глауданс.

Споткнулись в Лиепае
В Лиге развития юниорского хоккея 

(ЛРЮХ) неожиданно тяжелое пораже-
ние потерпел ХК «Вента–2002», уступив 
в гостях «LSSS/HK Liepāja» со счётом 
3:7. Вентспилсские хоккеисты уже в пер-
вом периоде пропустили четыре безот-
ветные шайбы. После этого поражения 
ХК «Вента-2002» уступил лидирующую 
позицию и с 50 очками в 26 играх зани-
мает вторую строчку. Первое место сей-
час занимает команда «DLSS», имею-
щая на своем счету 51 очко в 25 играх.

Разгром в Валмиере
Очередную уверенную победу в 

Латвийско-эстонской баскетбольной 
лиге одержал БК «Вентспилс», который 
в гостях обыграл «Valmiera Glass/VIA». 
На счету Яниса Берзиньша 17 очков, 8 
подборов и 6 результативных передач. 
Это была 18-я победа БК «Вентспилс» 
в этом сезоне.

У "Вентспилса" поражение 
против турков

И хотя БК "Вентспилс" неделю назад 
в четвертьфинале розыгрыша кубка 
Европы FIBA на выездной игре усту-
пил только одно очко турецкому клубу 
“Bahcesehir”, надежды на полуфинал в 
Вентспилсе угасли. В ответном матче 
вентспилчане проиграли со счётом 90 
:112. Во время игры перевес турков ино-
гда доходил даже до 35 очков.

Еще одна победа 
в проверочных играх

Еще одну победу на предсезонном 
сборе одержал ФК «Вентспилс», победив 
в Риге ФК «Валмиера», ранее известный 
как «Valmiera Glass/ViA». Голы в составе 
вентспилсской команды забили Гиоргий 
Эрастави и Каспарс Сварупс.

Хорошее новое поколение 
«пляжниц»

На прошедшем в Риге чемпионате 
Латвии по пляжному волейболу в закры-
тых помещениях в группе U-18 победу 
одержали воспитанницы вентспилсско-
го клуба «Блокс» Беате Лиепайниеце 
и Анния Озолиня. По сумме трех эта-
пов общего зачета у вентспилчанок 
серебро.

АО “Ventspils Tirdzniecības osta” в 2018 году в бюджет Вентспилсского самоуправления в виде подоходного 
налога с населения заплатило 56 016,75 евро. В виде налога на недвижимую собственность – 158 146,18 евро.

Грузию, Италию, Израиль, Казахстан, 
Испанию и Германию. Министерство ино-
странных дел рекомендует тщательно взве-
сить необходимость конкретного путеше-
ствия. Путешественники сами должны при-
нять ответственное решение, посещать ли 
конкретные государства. 

В данный момент наиболее серьезная 
ситуация среди упомянутых государств в 
Италии. Число заболевших стремительно 
растет, умерших уже более 360. О распро-
странении инфекции сообщили все регионы 
Италии, но больше всего инфицированных 
в северных регионах – Ломбардии, Эмилии-
Романье, Венето и Пьемонте. В свою оче-
редь, в воскресенье, 8 марта, в Италии 
установлен карантин в Милане и Венеции. 
На карантин закроют также части региона 
Венето вокруг Венеции, Парму в Эмилии-
Романье и Римини. Нарушители каранти-
на будут подвергнуты штрафу и тюремному 
заключению сроком до трех месяцев. Новые 
правила будут оставаться в силе до 3 апре-
ля. Во всей Италии закрыты школы, музеи, 
кинотеатры, ночные клубы, казино и дру-
гие места развлечения. Если кто-то решил 
все же рисковать и отправиться кататься на 
лыжах на горные курорты Италии, снача-
ла необходимо убедиться, что упомянутый 
регион не закрыт. Следует напомнить также, 
что шесть подтвержденных в Латвии случаев 
Covid-19 связаны с жителями, вернувшими-
ся из Италии, в первом случае из Милана, в 
остальных – из Червинии – курорта на севе-
ре Италии. В Литве и Эстонии также люди, 
инфицированные коронавирусом, вернулись 
с территорий, на которых широко распро-
странился вирус. 

СУЩЕСТВУЕТ БОЛЬШАЯ 
ВЕРОЯТНОСТЬ «ЗАСТРЯТЬ» 
В КАРАНТИНЕ 

Мероприятия по обеспечению безопас-
ности осуществляются и в других государ-

Во всем мире борются с Covid-19. 
В Вентспилсской больнице также будут брать 
анализы у жителей с подозрением на инфекцию
 Окончание. Начало на 1 стр. ствах. Согласно информации Министерства 

иностранных дел, в Израиле с 6 марта на 
30 дней на Западном берегу, в том числе, 
Вифлееме, объявлена чрезвычайная ситуа-
ция. В Вифлееме закрыты все учебные заве-
дения, туристам запрещен въезд в город, для 
жителей города установлены строгие огра-
ничения на массовые мероприятия и пере-
движение из Вифлеема в другие города. В 
Турции въезд туристам, которые в послед-
ние 14 дней до прибытия в эту страну побы-
вали в Китае, Южной Корее, Иране, Ираке, 
Италии, въезд в Турцию, в том числе транзит, 
запрещены. 

В Грузии в аэропортах проводится монито-
ринг состояния здоровья прилетающих пасса-
жиров, лицам с симптомами вирусных забо-
леваний может быть предписан карантин до 
14 дней. Также следует считаться с провер-
ками на сухопутных границах, лица, анали-
зы которых на новый коронавирус окажутся 
позитивными, будут изолированы. 

«ПРЕУВЕЛИЧЕННАЯ ПАНИКА» 
И ОТМЕНА РЕЙСОВ 

Латвийская ассоциация туристических опе-
раторов и агентов считает, что такая большая 
паника, которая царит из-за нового корона-
вируса, поднимается напрасно. Как сказал в 
передаче LTV «Tieša runa» 4 марта член ассо-
циации Эрикс Лингеберзиньш, туристическая 
отрасль руководствуется рекомендациями 
Всемирной организации здравоохранения, в 
какие страны и регионы отправляться не 
стоит, и то, что в десяти мировых странах по 
одному случаю Covid-19, еще не означает, что 
путешествовать нельзя вообще. Нужно отме-
тить, что вспышка вируса латвийскую тури-
стическую отрасль затронула очень тяжело, 
так как 50% путешествий, запланированных 
в марте, путешественники из соображений 
безопасности отменили. Национальная ави-
акомпания «airBaltic» также заявила, что с 
понедельника, 9 марта, на время отменяют-
ся все рейсы в Милан и Верону и обратно. 
С 17 марта число рейсов по этому маршруту 
сократит и «Ryanair».

Однако основания для осторожности име-
ются весьма значимые. Например, Швеция 
о первом случае заболевания сообщила 31 
января, а по данным на 6 марта, в этой стране 
был зарегистрирован уже 101 заболевший, в 
том числе – 59 в регионе Стокгольма. 

Следует отметить, что в мире к угрозе рас-
пространения коронавируса относятся очень 
серьезно. Вот несколько примеров: 

• На два дня раньше запланированного 
(23 февраля) был прерван Венецианский кар-
навал, а миланская опера «La Scala» отмени-
ла представления. 

• В Европейском парламенте в ближай-
шие три недели отменено 130 мероприятий, 
которые собирались посетить от 6000 до 7000 
человек. 

• Отменен семидневный велозаезд 
«Тиррено-Адриатико», а также велозаезды 
Милан–Сан-Ремо и «Strade Bianche». 

• Отменен женский чемпионат мира по 
хоккею 2020 года в Канаде и женский чемпи-
онат группы А I дивизиона во французском 
городе Анже. 

• В Индии не состоится планировавшийся 
в этом месяце олимпийский квалификацион-
ный турнир по баскетболу 3x3. 

• В Японии в Осаке и Токио отменяются 
традиционные фестивали цветения сакуры. 

• Возможна также отмена Олимпийских 
игр 2020 года в Токио. 

• Если вы больны, оставайтесь дома. 
• Как можно чаще мойте руки с мылом или 
используйте средства дезинфекции для рук 
на спиртовой базе. 
• Соблюдайте дистанцию как минимум 2 м 
от людей с симптомами инфекции дыхатель-
ных путей. 
• Если вы кашляете или чихаете, используйте 
одноразовые салфетки. Затем выбросите их в 
закрытую емкость и помойте руки. 
• Старайтесь на трогать руками глаза, нос 
и рот.

ГИГИЕНИЧЕСКИЕ МЕРОПРИЯТИЯ

Kaждому хочется видеть в своих кошельках побольше денег, кому-то – положить под 
матрас или на счет в банке. Многие жители регионов мечтают отправиться на поиски 
лучшей жизни в Ригу, так как там всего больше и зарплаты – выше. Согласно новей-
шим исследованиям, зарплата в столице продолжает стремительно расти, и разрыв с 
регионами становится все больше. Согласно данным Центрального статистического 
управления, в Риге средняя зарплата до уплаты налогов составляет уже 1206 евро, 
тогда как в Курземском регионе она меньше почти на 300 евро. 

Средняя зарплата в Риге – уже 1206 eвро, 
в Курземе – на 300 eвро ниже

В масштабе государства в про-
шлом году средняя зарплата воз-
росла до 1076 евро, и за год рост 
составил впечатляющие 7,2%. О 
такой зарплате могут только меч-

тать большинство вентспилчан, так как сред-

ний показатель в городе значительно ниже. 
Средняя зарплата нетто, которая рассчита-
на с применением на рабочем месте нало-
гов, составила 793 евро. За год зарплата «на 
руки» выросла на 6,8%. 

Средний месячный оклад брутто в про-

шлом году наиболее стремительно вырос в 
Пририжском и Земгальском регионе – соот-
ветственно на 8,4% и 7,9%. Самый низкий 
прирост был в Курземе – 7,4%. Несмотря на 
то что динамика роста в какой-то мере схожа 
(не считая Риги, которая продолжает стре-
мительно удаляться), разрыв увеличивается 
не только между Ригой и краями, но и среди 
самих краев. Если в Риге средняя зарплата 
достигла уже 1206 евро, то в Курземе этот 
показатель – 922. Значит, вскоре разрыв 
составит уже 300 евро.  

В частном, общественном секторе и сек-
торе общего управления, куда входят госу-
дарственные и муниципальные учреждения, 
а также в контролируемых и финансируемых 
государством и самоуправлениями обще-
ствах капитала зарплата была соответствен-
но в среднем 1067, 1103 и 1055 eвро. В част-
ном секторе зарплата росла наиболее стре-
мительно. Зарплата выросла во всех сфе-
рах. Наиболее стремительно (рост 13,2%) 
– в отрасли здравоохранения и социально-
го ухода. Значительный рост произошел и 
в сфере административной деятельности и 
обслуживающих службах – 10,9%, в строи-
тельстве – 10,3%, в сфере профессиональ-
ных, научных и технических услуг – 9,8% 
и в водоснабжении, управлении отходами 
и санации – 9,2%. В семи сферах средняя 
зарплата в месяц была больше, чем сред-
няя в стране: в сфере финансов и страхо-
вания, услуг информации и коммуникации, 
энергетики, госуправлении, сфере профес-
сиональных, научных и технических услуг, 
добывающей промышленности и разработ-
ке карьеров, а также в сфере здравоохране-

ния и социального ухода. Наименьшая сред-
няя зарплата была в сфере услуг ночлега 
и общепита (767 eвро), образовании (866 
евро) и сфере оказания различных услуг 
(819 eвро). 

Самоуправление будет утверждать, что в 
Вентспилсе средняя зарплата, как и пенсии, 
значительно выше, чем в регионе, и показа-
тели пенсии даже выше, чем в среднем по 
стране, но это не выдерживает никакой кри-
тики. Реальная картина показывает, что зар-
плата растет редко и медленно. Многократно 
«Ventspilnieks.lv» писала и о том, что в таком 
маленьком городе, как Вентспилс, достаточ-
но нескольких получателей огромной зарпла-
ты и пенсии, чтобы значительно изменить 
средние показатели и затушевать реальную 
ситуацию в обществе. Например, каждый 
из руководящих депутатов самоуправления 
и должностных лиц в месяц получает в 5–8 
раз больше, чем те, у кого средние или низ-
кие зарплаты, коих большинство в городе. 
Для того чтобы увидеть истинную ситуацию, 
можно использовать объявления о ваканси-
ях в базе данных Агентства занятости или, 
например, на портале SS.com. 
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НОВОСТИ ВЕНТСПИЛСА

Сообщение медиа. Министр по делам самоуправлений Юрис Пуце считает прямое негативное влияние санкций с перенятием 
Вентспилсского порта под управление государством исключено: «Другой вопрос, что в Вентспилсе в целом довольно плохие эко-
номические показатели. Во многом на это влияет тот факт, что город Вентспилс длительное время зависел от транзитных потоков 
из России. (..) В Вентспилсе снижаются показатели роста, нет новых рабочих мест, замедляется рост заработной платы по срав-
нению с другими местами в Латвии”.  В то же время в списке последствий санкций США есть и тот факт, что Вентспилс становит-
ся всё более изолированным. Снижается его благосостояние, что подтверждается и уменьшением выплат в фонд выравнивания 
финансов самоуправлений, куда Вентспилс скоро вообще не будет делать взносы.  В то же время в думе не чувствуется явного 
желания существенно уменьшить влияние Лембергса.  

(lsm.lv, 10 марта)
• • •

Изоляция Вентспилса

ном жаргоне», нанесла «неизбежный побочный ущерб» - и рядовым 
вентспилчанам, и предпринимателям города и порта.

Несомненно, с точки зрения Риги, такой «неизбежный побочный 
ущерб» ради великой цели не может показаться большой платой 
за прекращение власти олигархов и «снятие с трассы» отдельных 
олигархов.  Однако в повседневной жизни это создаёт, выражаясь 
языком дипломатов, сложности в повседневной жизни, результа-
том чего является политическая, экономическая и даже социаль-
ная изоляция Вентспилса.  С соответствующими экономически-
ми показателями.  Ясно одно, что ни введённые США санкции, ни 
заговоры политических противников, ни желание «показать ему, 
где раки зимуют», не являются причинами или началом этих про-
цессов.  Причина – это создание «маленького коррумпированного 
королевства» и его беспрепятственное функционирование на про-
тяжении десятилетий. И совершенно правильными являются ста-
рания эту систему разрушить. Абсолютно ясно, что мы не можем 
ждать поддержки от человека, которого никогда не волновало 
ничто иное, как свой карман, а то, что «бросалось» городу было 
ничем иным, как в большей степени замыливанием глаз, чтобы за 
фасадом красивой «потёмкинской деревни» скрыть прошедшие 
мимо городской кассы и уплывшие из городской кассы миллионы. 
И это произошло в «условно» мирное время. Поэтому в «услови-
ях войны» можем не сомневаться, что именно вентспилчане и их 
благосостояние как живая стена будут выдвигаться на переднюю 
линию фронта.  Чтобы можно было сказать – вот, смотрите, боре-
тесь со мной, а страдают все рядовые вентспилчане… Такая воен-
ная тактика неэтична, но весьма эффективна.

Поэтому – снова используя военную терминологию – обязан-
ность другой воюющей стороны позаботиться о «гражданских 
жителях, женщинах и детях». Так, чтобы они не страдали от воен-
ных действий и им не пришлось стать «беженцами». И нам не при-
шлось бы говорить о своей победе как о Пирровой победе, достав-
шейся слишком высокой ценой, и которая была одержана со слиш-
ком большим «неизбежным побочным ущербом».   

Искренне ваша, “Ventspilnieks.lv”

Чествуют педагогов 
В концертном зале «Латвия» поздравили 

лауреатов «Награды года в области образо-
вания – 2019». Всего за выдающийся труд 
были награждены 27 педагогов. 

Места еще есть
Завершилась регистрация первокласс-

ников в городские общеобразовательные 
учреждения. Свободные места еще остались 
во 2-й основной школе, Парвентской основ-
ной школе и 3-й средней школе (программа 
нацменьшинств). 

Будут принимать заявления 
С 25 марта начнется выплата пасхаль-

ных пособий городского самоуправления 
отдельным группам жителей. Заявление в 
Социальную службу необходимо подать до 
29 мая. 

Сменили фамилии
В отделе ЗАГСа в феврале было получено 

три заявления о смене фамилии. Причины: 
желание получить фамилию супруга, свою 
родовую фамилию и освободиться от фами-
лии, которая мешает влиться в общество. 

Уход за деревьями 
Под руководством профессиональных 

арбористов продолжат приводит в порядок 
растущие в городе деревья. Работы плани-
руется завершить до 15 апреля. 

Объявлен конкурс эскизов 
Объявлен конкурс эскизов «Концепция 

и реализация идеи экспозиции для объек-
та «Новое строение – Центр науки на ул. 
Рупниецибас, 2, в Вентспилсе» с целью 
разработать дизайн для экспонатов нового 
Вентспилсского центра науки и инноваций. 

Новая школа IT
Школа IT Дигитального центра в этом году 

будет организована с 17 до 20 марта. Тема 
занятий – все о музыке и звуках, их создании 
и обработке. 

Новое производство 
«Arbo Ventspils» модернизировало свое 

производство деревянных окон, заметно уве-
личив объемы производства. Инвестиции 
составили более 2,3 млн евро. 

Новая выставка
В «Žagata» представлена выставка работ 

Иевы Спридзане и Санты Далбе (пастель и 
текстиль). Экспозиция открыта до 31 марта. 

Нужно сдать шины
И в этом году «Комбинат по благоустрой-

ству» организует дружественную окружа-
ющей среде акцию «Не собирай шины!». 
Автоводителей призывают использованные 
шины бесплатно сдавать в местах сбора 
рассортированных отходов, откуда они будут 
отправлены на переработку. Акция продол-
жится до 3 мая. 

Погром на рынке
Торговую площадь в Старом городе тер-

роризирует неизвестный вандал. В течение 
нескольких ночей он переворачивал столы 
и выбивал стекла в автомашинах. Полиция 
принялась за работу по установлению лич-
ности злоумышленника. 

Разыскивают виновных 
Строительная административная инспек-

ция и полиция самоуправления ищут людей, 
которые самовольно устроили свалку отхо-
дов в квартале улицы Ганибу – так называе-
мом «Шанхае». 

Крадут коньяк
Вор с «утонченным вкусом», взломав 

двери магазина «Elvi», присвоил несколько 
бутылок дорогого коньяка на сумму более 
300 eвро. Суд присудил воришке четыре с 
половиной месяца тюремного заключения. 

«Это не ваша война, это моя война!». Эту историче-
скую фразу однажды произнёс король Франции 
Людовик XIV своим генералам, которые позволи-
ли возразить монарху по поводу одного безрас-
судного манёвра армии. Кажется, такая же ситу-

ация в данный момент сложилась в Вентспилсе, где «война» одно-
го человека против всего мира погружает в отчаяние целый город, 
его жителей, предпринимателей и чиновников.  Можно, конечно, 
обвинять во всём «бессовестных американцев», «угодливых риж-
ских министров», которые готовы вставать на колени, чтобы выпро-
сить применение санкций в отношении «невиновного» Лембергса, 
или любого другого, кто «составлял заговоры» против столицы 
Западного берега – Вентспилса, но это не меняет сам факт – реа-
лизуемое в течение десятилетий в Вентспилсе самовластие теперь, 
наконец, приносит свои богатые «плоды».  Почти как маятник Фуко, 
который после движения вверх, неизбежно упадёт вниз, и тепереш-
няя ситуация – это только результат продолжавшейся в течение 
десятилетий вакханалии в смысле коррупции, финансового разгула 
и траты городских денег, измеряемых сотнями тысяч и даже милли-
онами евро зарплат, самых дорогих салютов и, цитируя пост одно-
го вентспилчанина в социальной сети “Facebook”, “вымощенных 
шоссе к частным туалетам на берегу озера». 

Понятно, что главный санкционированный субъект в рамках «своей 
войны» борется и за сохранение денежного потока в свой карман, и 
за сохранение влияния. Если баталии на первой арене борьбы – 
финансовой – свидетельствуют об успехах оппонентов Лембергса, 
то на втором фронте – борьбы за влияние – больших успехов пока 
нет. Конечно, удалось несколько уменьшить участие отстранённого 
мэра в нескольких политических и экономических процессах, одна-
ко отчаянные просьбы о помощи четвёрки депутатов оппозиции, 
обращенные к «соответствующим государственным учреждениям» 
так по-настоящему и не услышаны. И высказывания министра Пуце 
по поводу «изоляции» Вентспилса, как и нежелание БПБК обратить 
«усиленное» внимание на эти проблемы не может не вызывать бес-
покойства. Так как «война» одного человека, кажется, говоря на воен-

Dzintaru 20a, Ventspils, LV-3602, Latvija
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Ar AS Unifreight Logistics  
Jūsu bizness ir drošās rokās!

Uzticiet savu kravu 
pārvadāšanu 
profesionāļiem!

АО “Unifreight Logistics” в 2018 году в бюджет Вентспилсского самоуправления в виде подоходного налога с населения заплатило 44 371 евро.

В феврале в Вентспилсском порту грузооборот достиг полутора миллионов тонн, что является лучшим результатом за один месяц 
с октября 2019 года. Однако общий баланс этого года, если учитывать сумму двух месяцев, на 38% меньше, чем в начале прошлого 
года, свидетельствуют данные, опубликованные Управлением Вентспилсского свободного порта. 

В Вентспилсском свободном порту  
в феврале перевалено 1,5 млн тонн груза

С одной стороны, 1,5 млн тонн в 
феврале – достаточно хороший 
показатель, если его сравнивать 
с последними месяцами с момен-
та, когда США применили в связи 

с коррупцией санкции в отношении Айварса 
Лембергса, обвиняемого в тяжких преступле-
ниях, в результате чего проблемы возникли и 
у Вентспилсского свободного порта. Благодаря 
работе правительственной команды под руко-
водством премьера Кришьяниса Кариньша и 
другим учреждениям, за сравнительно корот-
кое время государство сумело перенять 
Вентспилсский порт в свои руки, освободить-
ся от А. Лембергса и членов его политической 
семьи в управлении порта и освободить порт 
от санкций. Однако последствия этих санкций 
до сих пор чувствуются в деятельности порто-
вых предприятий. 

Общий годовой баланс весьма скромен. 
За первые два месяца в Вентспилсском 
порту перевалено 2,7 млн тонн грузов, и 
это на 38% меньше, чем в начале прошлого 
года, который и так уже оценивался как весь-

ма скромный результат в деятельности порта 
с момента восстановления независимости. 
Такое слабое начало года не наблюдалось 
с 2012 года, когда за первые два месяца 
в Вентспилсском порту было перевалено 
3,091 млн тонн. 

В отличие от первых месяцев прошло-
го года, когда в Вентспилсском порту суще-
ственно вырос объем переваленного камен-
ного угля, этот год начался с существен-
ных перемен в этом сегменте грузов. В 
Свободном порту поясняют, что главная при-
чина уменьшения объема груза – изменения 
на рынке каменного угля. В Вентспилсском 
порту в этом году перевалена 171 тысяча 
тонн каменного угля, что на 87% меньше, 
чем годом ранее. 

«Следует учитывать, что именно в первые 
месяцы прошлого года объем переваленного 
в Вентспилсском свободном порту каменного 
угля увеличился в три раза. Причин уменьше-
ния объема груза каменного угля несколько: 
и российская стратегическая политика пере-
ориентировать большую часть грузов на свои 

порты, и снижение на рынке спроса на камен-
ный уголь из-за теплой зимы, и постепенный 
отказ от использования в промышленности 
фоссильных источников энергии», – пояснила 
представитель Свободного порта Инга Иевиня. 

Самая большая группа грузов в 
Вентспилсском порту по-прежнему – нефте-
продукты, за первые два месяца года пере-
валено 1,8 млн тонн. Вторая крупнейшая 
группа грузов – перевозимые на паромах 
грузы, или Ro-Ro – 341 тысяча тонн. Объем 
обеих групп грузов очень схож с результата-
ми первых двух месяцев прошлого года. 

В терминалах Вентспилсского свободного 
порта в этом году перевален аммиак, жидкая 
химия, биодизель, минеральные удобрения, 
чугун, ферромарганец, рапс, древесина, гра-
нулы из семечек подсолнечника и отрубей, 
кукуруза, щепа, древесные материалы, а 
также контейнерные грузы, проинформиро-
вали в Свободном порту. 

В первые два месяца года в Вентспилсский 
порт зашли 238 грузовых судов, из которых 
73 танкера и 165 сухогрузов. 
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Ventspilnieks.lv предлагает:
• Разместить объявления и рекламу в 
газете “Ventspilnieks.lv”
• Разработать дизайн рекламы по жела-
нию клиента
• Подготовить и публиковать реклам-
ные и информационные листы в газете 
“Ventspilnieks.lv”
• Распространять рекламные вкладыши 
вместе с газетой Ventspilnieks.lv”
• Разместить рекламный баннер на пор-
тале “Ventspilnieks.lv”
• По вопросам о расценках на рекламу 
и объявления, об изготовлении и разме-
щении рекламы в газете и на портале 
“Ventspilnieks.lv” просим связываться с 
редакцией газеты. э-почта:  

redakcija.ventspilnieks@gmail.com

Сделали скворечник для Пуце
Жители Анце собрались на толоку в парке 
возле замка, чтобы изготовить сквореч-
ники для сов, которые обитают на дере-
вьях в парке. Заодно, в знак протеста про-
тив административно-территориальной 
реформы, особый скворечник сделали 
для министра охраны окружающей среды 
и регионального развития Юриса Пуце. 

Реорганизуют школу 
На заседании Вентспилсской городской 
думы было принято решение с 31 июля 
2021 года реорганизовать Пилтенскую 
среднюю школу – она станет основной. 

Знакомятся с профессиями 
в сфере ИКТ 
Во время проектной недели у учащихся 
5–9-х классов Зурской основной школы 
была возможность участвовать в творче-
ских занятиях и поближе познакомиться 
со специальностью руководителя проек-
тов в сфере информационных технологий. 

Дарили тюльпаны
В Усмаском народном доме мужчины 
дарили женщинам тюльпаны. В меропри-
ятии участвовало творческое объедине-
ние актеров Лиепайского театра «Лечим 
все». 

Не только для женщин
В Юркалнском народном доме прошло 
мероприятие «Не только для женщин». 
Организаторы бала были одеты в стиле 
минувших лет. После представления «Мы 
знаем все!» состоялся особый празднич-
ный концерт. 

Смотр ансамблей
В Ужавском народном доме прошел смотр 
вокальных ансамблей края, в котором 
приняли участие восемь коллективов. В 
жюри – профессиональные дирижеры. 

Ночной турнир
20 марта в Попеском спортивном цен-
тре пройдет турнир по баскетболу 3x3 
«Spring Classic». Турнир организует 
Вентспилсское краевое самоуправление 
в сотрудничестве с Попеским спортив-
ным клубом. 

Обучают гимнастике 
Преподаватель Гита Голдмане помогает 
людям в каждой волости научиться зани-
маться гимнастикой. Те, кто занимается 
йогой, следуют за ней в соседние волости 
и стараются использовать все возмож-
ности, чтобы получить как можно боль-
ше знаний и навыков. Благодаря евро-
пейскому проекту «Sveiks un vesels», в 
каждой волости доступны четыре бес-
платных занятия. 

Новый чемпион 
В минувшие выходные в Кулдиге прошел 
50-й чемпионат Латвии по легкой атле-
тике в помещении. Единственным пред-
ставителем края стала Анна Гулбе (тол-
кание ядра). Вентспилсский край количе-
ство заменил качеством – Анна завоева-
ла победу с результатом 13,58 м и стала 
чемпионкой Латвии в толкании ядра в 
помещении. 

Дни открытых дверей 
Март в мире отмечается как месяц соци-
альной работы. В Латвии в третий вторник 
марта отмечается Всемирный день соци-
альной работы, основным мотивом кото-
рого в 2020 году стало подчеркнуть важ-
ность человеческих взаимоотношений. И 
Социальная служба Вентспилсского края 
организует Дни открытых дверей (консуль-
тации по вопросам социальной помощи и 
социальных услуг) во всех волостях. 

Призывают подавать проекты 
Вентспилсская краевая дума приглашает 
общества и фонды, работающие с моло-
дежью, подавать заявки проектов моло-
дежной инициативы, связанных с сокра-
щением преждевременного прерывания 
обучения. В рамках проекта «PuMPuRS» 
получат поддержку проекты, которые 
будут способствовать повышению актив-
ности среди молодежи вне формального 
образования.

В ВЕНТСПИЛССКОМ КРАЕ

Хочешь верь, хочешь не верь, но, как 
пишет «Neatkarīgā Rīta Avīze», авторитар-
ный ненавистник вентспилсских депу-
татов меньшинства Айварс Лембергс 
несколько дней назад с возмущением виз-
жал, что Латвия всему миру демонстриру-
ет, как в стране – участнице НАТО нужно 
сводить счеты с оппозицией! Читай: сво-
дить счеты с Лембергсом! 

Заслужил ли Лембергс честь называться 
оппозиционером? Определенно, Нет!

Ну хорошо. Это понятная реак-
ция падающего с вершин вла-
сти. «Шляпа Вентспилса» 
больше не может ногой откры-
вать двери Сейма, правитель-

ства и денежных государственных учрежде-
ний. Это болезненно, когда те, кто впуска-
ет, более не делают реверансов. Подумайте, 
такое разочарование не каждый сможет 
выдержать! Оказавшись в таком стрессе, это 
действительно можно назвать сведением сче-
тов – когда вентспилсского правителя отталки-
вают от государственных благ в стране, явля-
ющейся истинной участницей НАТО! Было так 
привычно хапать, хапать, хапать. И на тебе, 
окончен бал! Это так понятно. И тем не менее. 
С какой стати присваивать себе честь назы-
ваться подавляемой оппозицией?! Особенно, 
если Лембергс не депутат Сейма, к тому же, 
Вентспилсскую городскую думу смог подчи-
нять себе по меньшей мере в течение тридца-
ти лет, и до сих пор сохраняет влияние в орга-
низованной группе, одновременно находясь 
в списке коррумпированных лиц Магнитского 
и на скамье подсудимых в связи с тяжкими 
преступлениями! 

Конечно, в ситуации, когда доверие лат-
вийского общества Лембергс больше не 
может так запросто купить, и, скорее всего, 
в последующих опросах ожидается впечат-
ляющее падение, он пытается разыграть 
карту оппозиционера, разжалобить. Эта 
карта уже использовалась время от време-
ни, она хорошо работала в случае с легко-
верными. Стоит напомнить, что ровно 5 лет 
назад Лембергс уже присваивал себе ста-
тус видного оппозиционера, неудобного для 
латвийской политической элиты. И тогда он 
жаловался на отношение латвийской власти, 
проводил параллели с Россией, находил в 
себе сходство с борьбой против аморальной 
власти лидеров оппозиции Бориса Немцова 
и Алексея Навального. Однако, к несчастью, 
это жульничество среди бела дня со стороны 
Лембергса быстро обнаружили и подвергли 
обоснованной критике. Лембергс, соответ-
ственно, назвал это истерикой отдельных 
медиа, которые ограничивают его право на 
иную точку зрения. 

И сейчас Лембергсу недостает последо-
вательности. Передергивание фактов и дей-
ствительности не является иной точкой зре-
ния. Латвия, дескать, демонстрирует миру, 
как сводят счеты с оппозицией! Кто бы гово-
рил! Даже это высказанное публично претен-
циозное утверждение ложно в своей основе! 
Невооруженным глазом видно, что и такую 
честь Лембергс пытается себе присвоить, 
прихватить, несмотря на то, что он ее не 
достоин. И все же он продолжает, пытается 
втирать очки, несмотря на то, что сам пре-
зирает и целенаправленно унижает каждого, 
кто находится в оппозиции в Вентспилсской 
городской думе! 

Так вот! Лембергс не является ника-
ким оппозиционером ни в Сейме, ни в 
Вентспилсе. И даже если бы кто-то в это 
поверил, нужно особенно подчеркнуть, что 
санкции США применены к Лембергсу не 
потому, что он оппозиционер! Свободный 
вход в здание Сейма у него собираются ото-
брать не потому, что он оппозиционер! В 
список коррумпированных лиц Магнитского 
он помещен не потому, что он оппозицио-
нер! Даже Борданс о проблеме токсичных 
нарушений в управлении Вентспилса гово-
рит совсем не потому, что Лембергс оппози-
ционер! Банки затормозили предприятиям 
Вентспилсского свободного порта финан-
совые выплаты не потому, что Лембергс 
оппозиционер или у него иная точка зре-
ния! Причиной всех перечисленных проблем 
является присвоение общественных средств 
в крупных размерах и их легализация, полу-
ченное с этой целью политическое влияние, 
что угрожает долгосрочному развитию стра-
ны – участницы НАТО! 

Между прочим, мне, как бывшему мини-
стру обороны, под руководством которого 
Латвия подготовилась и вступила в НАТО, 
омерзительно, что эту организацию в кон-
тексте своих авторитарных и корыстных 
интересов упоминает именно Лембергс. 
НАТО – организация мужественных людей. 
Однако Лембергс в январе 1991 года в пери-
од баррикад сбежал и прятался. Потом в 
«Вентас Балсс» врал, что в это время был 
в Брюсселе и Антверпене по заданию пра-
вительства, давал интервью о ситуации в 
Латвии. Он никогда ничего подобного не 
делал! Так что и использование аргумента с 
НАТО – манипуляция со стороны Лембергса, 
желание при помощи упоминания репутации 
и значимости этой организации придать себе 
образ одного из них, тех, кто смело, рискуя 
своей жизнью, идет на борьбу за правовое, 
справедливое, демократическое общество в 
странах – участницах НАТО. 

И именно эти качества НАТО и ЕС соз-
дают Лембергсу много возможностей защи-
щать законно себя, в том числе, против 
санкций США. Только при помощи право-
вых приемов, а не манипуляций с сознани-
ем людей. Сразу нужно указать, что санкции 
не применены к оппозиции в Сейме, даже 
если там действует несколько депутатов 
от партии «Латвии и Вентспилсу». Однако 
именно это пытается внушить Лембергс. К 
тому же, дескать, целью является уничто-
жить именно его, Лембергса! Почему не 
Урбановича?! Риторически вопрошает 
Лембергс. Вероятнее всего, чтобы отвлечь 

внимание от себя. Продолжая эту такти-
ку, Лембергс даже договорился до санкций 
США в отношении парламентского меньшин-
ства… Умопомрачительно! Согласны ли с 
такой фантазией «Согласие», СЗК и Партия 
зеленых?

Таким образом, выходит, что от возму-
щения Лембергса, что «страна – участница 
НАТО сводит счеты с оппозицией» остает-
ся один пшик. Маловероятно, что поможет 
и использование царственного множествен-
ного числа – «мы». Однако это позволяет 
Лембергсу впечатляюще обещать: «Если нас 
исключат из списка, мы никому не позво-
лим расслабиться!» Такой метод, возможно, 
поможет продержаться на вершине социо-
логических опросов. Однако одновремен-
но подобные результаты вызывают беспо-
койство по поводу упадка общества. Не зря 
Конфуций 2,5 тысячелетия назад сказал, 
что, когда в стране нет справедливости, 
стыдно быть богатым и известным. Однако 
Лембергс таковым является. И это совер-
шенно не поможет в Конституционном суде, 
который выступает за справедливость, как 
ни один другой суд. Он не поймет, даже если 
богатые плачут. Особенно те, происхожде-
ние богатства которых угрожает и разрушает 
международный политический и экономиче-
ский порядок! 

Интересно посмотреть, что Констит-
уционный суд скажет Лембергсу. Однако мне 
хотелось бы призвать Лембергса, одновре-
менно с обращением в этот высокий суд, 
соблюдать Сатверсме Латвии в повседнев-
ной жизни Вентспилса, где депутаты боль-
шинства и руководство администрации само-
управления под его управлением незакон-
но ограничивают субъективные права депу-
татов меньшинства (оппозиции), игнориру-
ют принципы равноправия и справедливо-
сти, хорошего управления, что в решени-
ях по инициированных нами, депутатами 
меньшинства, делам однозначно признали 
латвийские высшие судебные инстанции. 
И именно эти решения о недемократиче-
ской, противозаконной, корыстной сущности 
Вентспилсской городской думы будут мате-
риализованы в жизни. Этот день недалек. 
К тому же, это будет сделано без участия 
США, как бы ни пытался этим пугать обще-
ственность Айварс Лембергс – лицо, находя-
щееся вверху списка коррумпированных лиц 
Магнитского.  

Гиртс Валдис Кристовскис, 
оппозиционный депутат 

Вентспилсской городской думы
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Осчастливлен 
зависимостью от голубей

Е сть там и около 
п я т н а д ц а т и 
п о р о д и с т ы х 
кур, несколько 
фазанов, попу-

гаи, австралийские воробьи 
амадины, лесные и домаш-
ние утки, гусь, пара спасён-
ных в лесу сов, аист, журав-
ль и другие птицы, а из чет-
вероногих можно встретить 
хорька, декоративных крыс 
и кроликов, а также перу-
анских карликовых поро-
сят, ослицу Машу, синюю 
или морскую корову, кото-
рая уже с древних времён 
в Курземе использовалась 
как обычная дойная коро-
ва для получения молока. 
Чтобы гостям было легче 
ориентироваться во всем 
этом многообразии живой 
природы, Арнис специаль-
но для них создал описания 
птиц и зверей.   

РЯДОМ С ГОЛУБЯМИ – 
НАСТОЯЩИЙ ЛЕСНОЙ 
ЗАЯЦ! 

«Конечно, в плане сер-
виса и удобств жилищ для 
животных «Силкални» не 
могут равняться Рижскому 
национальному зоологи-
ческому саду, зато у нас 
рядом с кроликами в клетке 
можно увидеть настоящего 
лесного зайца, такого, како-
го, насколько мне извест-
но, рижане старалась, но 
не сумели в своём зоопарке   
содержать и сохранить», – с 
гордостью добавляет Арнис 
и объясняет этот факт 
дыханием расположенного 
совсем недалеко и принад-
лежащего ему леса, кото-
рое, вероятно, вдохновля-
ет длинноухого к жизни. Он 
с сожалением констатирует,  

В Северокурземской региональной больнице смогут сдать анализы жители с подозрением на 
коронавирус Covid-19. В свою очередь, ответственные институции призывают к осторожности 
и рекомендуют без особой необходимости не посещать государства и территории, где вирус 
широко распространился. 

ние 24 часов. Если у пациента будут обнаружены симптомы 
Covid-19, он будет доставлен в соответствующую больницу, 
где в изоляции сможет дождаться результатов анализов. Если 
подозрения не подтвердятся, то эти люди смогут отправить-
ся домой под наблюдение семейного врача, если же вирус 
будет констатирован, бригада СНМП доставит пациента в 
Рижскую Восточную клиническую университетскую больницу 
или Детскую клиническую университетскую больницу. 

СНМП подчеркивает, что здоровым людям нет необходи-
мости использовать медицинскую маску, чтобы уберечься от 
вируса Covid-19, поскольку это создает иллюзию относитель-

««Ventspils nafta» 
termināls» – неизменно 
лучший работодатель  
в Вентспилсе и Курземе 

В голосовании за 
работодателей 
Курземского реги-
она участвова-
ли 42,8% от всех 

опрошенных. Титул лучше-
го рабочего места в оче-
редной раз завоевало ООО 
««Ventspils nafta» termināls», 
за который проголосовали 
24,6% участников опроса в 
Курземе. Следует отметить, 
что это значительный рост, 
так как в прошлом году в 
опросе за это предприятие 
проголосовали 19,5% респон-
дентов, а годом ранее – толь-
ко 15,2%. Интересно отме-
тить, что с момента появ-
ления опроса именно ООО 
««Ventspils nafta» termināls» 
признавалось лучшим рабо-
тодателем в Курземе каждый 
год. 

Следующие три места 
занимают предприятия 
Лиепайского региона – ООО 
«Lauma Fabrics», которое 
производит женское нижнее 
белье и является успешным 
экспортером продукции, один 
из крупнейших игроков стро-
ительной отрасли AО «UPB», 
а также ООО «Kurzemes 
Gaļsaimnieks».

Приятной неожиданно-
стью явилось достижение 
вентспилсского предприя-
тия АО «Diāna», занимающе-
го 5-е место. За это пред-
приятие проголосовали 4,3% 
всех участников опроса в 
Курземе, ему совсем немно-

го не хватило, чтобы занять 
4-е место. Других вентспилс-
ских предприятий или учреж-
дений самоуправления среди 
лучших нет. 

В общем зачете ООО 
««Ventspils nafta» termināls» 
занял 30-е место, сохранив 
позицию прошлого года. 

Среди вентспилсских пред-
приятий в Курземском регио-
не в прошлые годы в пятерке 
лучших побывали также ООО 
«Ostas celtnieks» (2017), AО 
«Ventspils tirdzniecības osta» 
(2016, 2015, 2014 гг. – дваж-
ды на 2-м месте, за ООО 
««Ventspils nafta» termināls») 
и AО «Ventbunkers» (2015 г.). 
Очевидно, что рекордным 
для Вентспилса стал 2015 
год, когда в пятерке лучших 
было три крупных вентспилс-
ских предприятия. 

В масштабе Латвии ста-
тус лучшего работодателя 
сохраняет АО «Swedbank», 
которое спонтанно как пер-
вое самое востребованное 
место работы упомянули 
более 6,4% опрошенных. На 
втором месте – латвийский 
филиал АО «Accenture», 
которое поднялось на одну 
позицию вверх. Третье 
место среди лучших рабо-
тодателей занимает ООО 
«Latvijas Mobilais telefons», 
поднявшееся на четыре 
позиции. Затем следуют 
AО «Latvenergo» (+1), ООО 
«Evolution Latvia» (+22) и 
ООО «BITE Latvija» (+32). 

Большое число вентспилчан собралось 8 марта на 
Мельничной площади, чтобы всем вместе посадить 
подснежники. Это красивое мероприятие традиционно 
является предвестником весны, да и погодные усло-
вия в этом году нас побаловали.   

Т радиция орга-
низации толо-
ки по высажи-
ванию подснеж-
ников в нашем 

городе началась в 2014 
году и стала очень попу-
лярной среди вентспилчан. 
Подснежники со своими 
белыми цветочными коло-
кольчиками первыми изве-
щают о приходе весны, и, 
возможно, именно поэтому 
для вентспилчан эта тра-
диция, заложенная пред-
приятием садового искус-
ства ООО “Galantus”, стала 
настолько близкой. К тому 
же результат толоки по 
высаживанию подснежни-
ков приносит радость не 
только вентспилчанам, но 
и гостям города. Наверное, 
вы не найдёте другого горо-
да в Латвии, где в парках 
и скверах весной так ярко 
цветут подснежники.  

Ежегодно в толоке по 
высаживанию подснежни-
ков участвуют всё больше 
вентспилчан, они пригла-

шают с собой родственни-
ков и друзей из близлежа-
щих и более отдаленных 
районов. Чудесная тра-
диция, особенно, если с 
собой берутся выращен-
ные собственными руками 
саженцы подснежников. Но 
и тем, у кого своих сажен-
цев не было, грустить не 
пришлось, так как всё необ-
ходимое для толоки было 
доступно там же, на месте. 
За это стоит поблагода-
рить ООО “Galantus”, кото-
рое ежегодно дарит городу 
несколько сотен саженцев 
подснежников.   

В первые два года про-
ведения толоки вентспил-
чане усердно высаживали 
подснежники в саду Ренькя, 
который в течение двух лет 
пополнился почти на 2000 
саженцев подснежников. В 
свою очередь в 2017 году 
в честь столетия Латвии 
вентспилчане установили 
рекорд Гиннесса, высажи-
вая подснежники на лугу 
Сарканмуйжас. 

Город 
красных 
крыш

Курземе 
от Риги отстаёт 
на 300 евро

В Пилтене средней 
школы больше не 
будет

Лучшим и популярнейшим работодателем прошлого 
года в Курземском регионе в очередной раз было при-
знано предприятие ООО ««Ventspils nafta» termināls», а 
приятным сюрпризом стало то, что вентспилсское пред-
приятие AО «Diāna» оказалось среди лучших, свидетель-
ствует обобщенная информация «CV-Online Latvia», орга-
низатора кампании «Топовый работодатель – 2019».
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А нализы жители с подозрением на зараже-
ние Covid-19 смогут сдать в пяти региональ-
ных больницах – Даугавпилсской, Резекненской, 
Видземской, Лиепайской и Северокурземской. 
По словам директора Службы неотложной меди-

цинской помощи (СНМП) Лиене Ципуле, лица, вернувшиеся из 
эпицентров вспышки Covid-19 – Италии, Японии, Сингапура, 
Южной Кореи, Ирана, Китая, – у которых будут признаки лег-
кой инфекции дыхательных путей, будут доставлены бригадой 
СНМП в ближайшую к местожительству региональную боль-
ницу, где будут взяты анализы. Ответ можно получить в тече-
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Проверенное в течение 
нескольких тысячелетий 
заключение, что раз-
ведение голубей может 
стать любовью на всю 
жизнь и одновременно 
столь же продолжи-
тельной зависимостью, 
считает правильным и 
принял его и бывший 
вентспилчанин Арнис 
Павелсонс. Наиболее 
подходящим для раз-
ведения и селекции голубей является сельский 
воздух и простор, поэтому именно разноцветные 
воркующие голуби и стали главной причиной того, 
почему он двадцать лет назад переселился из горо-
да в приобретенный родителями дом «Силкални» 
в Варвской волости и постепенно создал там свой 
мини-зоопарк или ООО APZ, в котором теперь около 
пятисот доступных для просмотра птиц и живот-
ных. Самая многочисленные группа – примерно 300 
экземпляров 22 пород – там, конечно же, представ-
лено семейство голубиных. 

В Вентспилсе 
красиво расцвели 
подснежники

Заслуживает ли Лембергс 
чести называться 
оппозиционером?

но защиты от инфекции, в результате чего люди зачастую 
забывают о соблюдении гигиены и необходимости мытья рук. 

ОТ ПУТЕШЕСТВИЙ ЛУЧШЕ ОТКАЗАТЬСЯ
Один из самых эффективных способов защиты, поми-

мо соблюдения профилактических мероприятий, – отказать-
ся от поездки в города и регионы, охваченные распростра-
нением вируса. В конце минувшей недели Министерство 
иностранных дел вновь предупредило о нежелательности 
путешествий в следующие страны: 
США, Великобританию, Францию, 

Во всем мире борются с Covid-19. В 
Вентспилсской больнице также будут брать 
анализы у жителей с подозрением на инфекцию
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Арнис с домашними  
сторожами.


